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PROTOKÓŁ NR VII/2024 

 
z VII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 19 grudnia 2024 roku. 
 W Sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi 100 % składu ustawowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pani Małgorzata Głodek, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Jacek Szadzewicz, 
- Sekretarz Gminy – Pan Jacek Brzozowski, 
- Skarbnik – Pan Jacek Zbierajewski, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar. 
 
Protokołowała –– Młodszy Referent Marzena Skupień 
 

Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej. 
 
 

Punkt 1: Otwarcie Sesji. 
 

Otwarcia VII Sesji RM dokonała Przewodnicząca Rady Pani Aneta Kuszmar (godz. 14:00). 
Powitała radnych, Panią Burmistrz Małgorzatę Głodek, Pana Jacka Szadzewicza Zastępcę 
Burmistrza, radnych powiatowych, prezesów, dyrektorów i kierowników jednostek 
budżetowych i organizacyjnych gminy, sołtysów oraz wszystkich przybyłych gości. 
Następnie Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad – 100% składu Rady (na sali było 
obecnych 15 Radnych).  
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. Rada 
może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu Rady. 
Czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
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Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo, bardzo proszę o zmianę w punkcie 6 podpunkcie 1 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Złocieniec na lata 2024–2027,  druk nr 105 na druk nr 105A. Zmiana wynika z błędu, oczywistej 
pomyłki, który wkradł się do § 1, gdzie została przepisana liczba uczestników programu  
z wniosku. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA I W punkcie 6 w podpunkcie 1 druk nr 105 zastępuje się drukiem 105A. Proszę o 
głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję Państwu 15 głosów 
"za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Bardzo proszę o możliwość dodania w punkcie 6 po podpunkcie 4 podpunktu 5 w brzmieniu: 
w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli niektórych 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, druk 
nr 120. Ta zmiana jest wynikiem najnowszego orzecznictwa i zasadne jest, aby wszystkie 
nieruchomości rekreacyjne objąć systemem i to ze skutkiem od 1 stycznia 2025 r. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA II W punkcie 6 po podpunkcie 4 dodaje się podpunkt 5 w brzmieniu:  
 „w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli niektórych 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, druk 
nr 120.” Proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
Państwu 15 głosów "za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Bardzo proszę o możliwość dodania w punkcie 6 po podpunkcie 5 podpunktu 6 w brzmieniu: 
w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu Drawskiego, 
druk nr 121. Państwo przyjmowaliście w listopadzie uchwałę, w której pominięto zakres 
zimowego utrzymania dróg powiatowych i tę kwestię chcemy w tej uchwale uregulować, 
uszczegółowić. 
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Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowna Pani Przewodnicząca, szanowni Panie i Panowie Radni, szanowni Państwo,  
w związku, że ta uchwała ma charakter dosyć dynamiczny i zaskakują nas pewne rzeczy, 
chciałbym prosić Państwa o wprowadzenie autopoprawki do wprowadzonej uchwały, te 
autopoprawki generalnie będą polegały na usunięciu częstotliwości, które się znalazły w treści 
tej uchwały. I to dotyczy zmiany w § 1 pkt 5, który ma treść: koszenie trawy w pasach zieleni 
i na poboczach z częstotliwością koszenia jeden raz w miesiącu, chciałbym usunąć  
z częstotliwością koszenia jeden raz w miesiącu, w punkcie 6 sprzątanie ulicy na szerokości 1 
metra od krawężnika lub pobocza po dwóch stronach drogi z częstotliwością sprzątania 4 razy 
w miesiącu z wyłączeniem sezonu zimowego. Również w tym punkcie chciałbym usunąć 
środkową część zadania, zwrot: z częstotliwością sprzątania 4 razy w miesiącu oraz trzecia 
zmiana dotycząca częstotliwości. To jest punkt 7  o treści: sprzątanie chodników oddzielonych 
pasem zieleni od działek przyległych z częstotliwością sprzątania 4 razy w miesiącu  
z wyłączeniem sezonu zimowego. Usunąć z tego punktu zwrot: z częstotliwością sprzątania 4 
razy w miesiącu. Chciałbym również wprowadzić autopoprawkę w § 2. w pierwszym wersie 
tego §. Ostatnie słowo „za” zamienić na słowo „na”. W taki sposób, aby treść tego paragrafu 
była następująca: finansowanie zadań, o których mowa w § 1. przez Powiat Drawski, 
następować będzie na zasadach określonych w porozumieniu, na podstawie odpowiedniego 
zapisu 
 w uchwale budżetowej Powiatu Drawskiego zabezpieczającej kwoty niezbędnej do 
prawidłowej realizacji zadań  przyjętych przez Gminę Złocieniec. Odczytam uchwałę po 
wprowadzonych zmianach. Uchwała w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań 
 z zakresu właściwości Powiatu Drawskiego.  
§ 1. Postanawia się o przyjęciu przez Gminę Złocieniec w roku 2025 następujących zadań 
Powiatu Drawskiego w zakresie Zarządu Drogami Powiatowymi oraz w granicach 
administracyjnych Miasta Złocieniec: 
1) usuwanie śniegu z nawierzchni dróg, ulic, zatok autobusowych, mostów i ścieżek 
rowerowych; 
2) zwalczanie śliskości zimowej w formie gołoledzi, lodowicy, bądź zlodowaciałego śniegu 
przez stosowanie środków zwiększających, poprawiających przyczepność na nawierzchni dróg, 
ulic, zatok autobusowych, mostów i ścieżek rowerowych; 
3) pozimowe oczyszczanie dróg, zatok autobusowych, mostów i ścieżek rowerowych po 
zakończonym sezonie zimowym; 
4) uprzątnięcie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z chodników znajdujących się  
w pasach drogowych dróg powiatowych oddzielonych pasem zieleni od działek przyległych; 
5) koszenie trawy w pasach zieleni i na poboczach; 
6) sprzątanie ulicy na szerokości 1 metra od krawężnika lub pobocza po dwóch stronach drogi 
z wyłączeniem sezonu zimowego; 
7) sprzątanie chodników oddzielonych pasem zieleni od działek przyległych z wyłączeniem 
sezonu zimowego; 
8) zbieranie i pozbywanie się odpadów zgromadzonych w pojemnikach lub workach do tego 
przeznaczonych i utrzymywanie tych pojemników w odpowiednim stanie technicznym, 
porządkowym, sanitarnym, porządkowym i technicznym oraz utrzymywanie w odpowiednim 
stanie sanitarnym i porządkowym wskazanych wyżej miejsc gromadzenia odpadów.  
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§ 2. Finansowanie zadań, o których mowa w paragrafie § 1. przez Powiat Drawski następować 
będzie na zasadach określonych w porozumieniu, na podstawie odpowiedniego zapisu w 
uchwale budżetowej Powiatu Drawskiego zabezpieczającej kwoty niezbędne do prawidłowej 
realizacji zadań przejętych przez Gminę Złocieniec. 
  § 3. Traci moc Uchwała Nr VI/87/2024 Rady Miejskiej w Złocieńcu z dnia 28 listopada 2024 
r. w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań w zakresie właściwości Powiatu 
Drawskiego. 
 § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 r. Dziękuję. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Pytanie moje brzmi, dlaczego zostało usunięte tam raz w miesiącu czy 4 razy w miesiącu?  
Czy to będzie większa ilość koszeń tudzież odśnieżania? I dlaczego nie ma kwoty? Bo było 10 
000, tak? Dziękuję. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Kwota została, pamiętacie, wynegocjowana w porozumieniu z Powiatem Drawskim, 
oczywiście nie zaspokaja finansowo wykonywanych prac, odśnieżania, utrzymania tego 
porządku letniego i też odśnieżania. Państwa też przekonywaliśmy na spotkaniach i komisjach, 
że dopis punktów w porozumieniu będzie dotyczył zwiększenia kwoty, jeśli wydatki będą na 
to utrzymanie zdecydowanie wyższe, to wtedy mamy taką alternatywę, że też będziemy  
w powiecie zabiegać o zwiększenie kwoty. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
A ta ilość? 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Częstotliwość zostanie dostosowana do potrzeb. Nie chcemy na tym etapie  związywać się 
bardzo mocno, bo będzie to ustalone w porozumieniu, które zostanie zawarte z Powiatem 
Drawskim. Zostaną tam wskazane odpowiednie postanowienia i zapisy, które regulują tę 
sprawę. I uważam, że na chwilę obecną zapisywanie aż tak szczegółowo uchwały, która jest 
umocowaniem dla Pani Burmistrz, żeby zawrzeć to porozumienie, jest na wyrost i może 
spowodować komplikacje, bo pamiętajmy o tym, częstotliwość, zakres uwarunkowany jest 
wysokością dotacji i wysokością pieniędzy, jaką otrzymamy na finansowanie tego zadania. 
W związku z tym nie chcielibyśmy, żeby ta częstotliwość była sztywno określona w tej 
uchwale. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA III W punkcie 6 po podpunkcie 5 dodaje się podpunkt 6 w brzmieniu:  
 „w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu 
Drawskiego, druk nr 121”. Proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję Państwu 15 głosów "za".  
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Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo radni, bardzo proszę o możliwość dodania w punkcie 
6 po podpunkcie 6 podpunktu 7 w brzmieniu: zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego 
planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych, urządzeń kanalizacyjnych będących 
w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu na lata 2024–2026, 
druk nr 122. Dodanie tej zmiany podyktowane jest porządkami w wieloletnim programie 
rozwoju, modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. Cześć inwestycji już była 
zakończona, a chcemy pozyskać środki na wodociąg Chlebowo Płocie. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA IV W punkcie 6 po podpunkcie 6 dodaje się podpunkt 7 w brzmieniu:  
 „w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu 
Drawskiego, druk nr 122”. Proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję Państwu 15 głosów "za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo, proszę o możliwość dodania w punkcie 6 po 
podpunkcie 7 podpunktu 8 w brzmieniu: w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 
Złocieniec na rok 2024. Ta zmiana podyktowana jest zwiększeniem wydatków budżetowych  
w budżecie Gminy Złocieniec na rok 2024, między innymi o kwotę 404 048,64 zł. I związane 
to jest przede wszystkim ze zwiększeniem dochodów budżetowych w budżecie Gminy 
Złocieniec na ten rok o kwotę tzw. „kroplówki”, ponad 2 mln zł. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA V W punkcie 6 po podpunkcie 7 dodaje się podpunkt 8 w brzmieniu:  
 „w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 druk nr 124”. Proszę 
o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję Państwu 15 głosów 
"za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
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Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
I ostatnia moja prośba to możliwość dodania w punkcie 6. po podpunkcie 8. podpunktu 9.  
w brzmieniu: zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Złocieniec na lata 2024–2032, druk nr 125. Zmiana w wieloletniej prognozie finansowej 
wynika bezpośrednio ze zmian dokonujących się w budżecie gminy jeszcze w tym roku. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA VI W punkcie 6 po podpunkcie 8 dodaje się podpunkt 9 w brzmieniu:  
 „zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2024-2032, druk nr 125”. Proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję Państwu 15 głosów "za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Radna Renata Kawa-Mazur (Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji): 
Wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu 
rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca na druku nr 123. W dniu 16 grudnia 
do rady wpłynęła skarga na Burmistrza Złocieńca. Rada ma 30 dni na rozpatrzenie skargi. 
Uchwała w tej sprawie będzie procedowana dopiero na styczniowej sesji, więc zostanie 
przekroczony termin na jej rozpatrzenie. W związku z powyższym wnoszę o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały na druku nr 123. Dziękuję. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA VII W sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 
Złocieńca druk nr 123. Proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję Państwu 15 głosów "za".  
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar odczytała porządek obrad 
po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym — druk nr 104. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 
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6. Podjęcie uchwał: 
1) zmieniającą uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla gminy Złocieniec na 
lata 2024-2027 - druk nr 105A; 

2) w sprawie harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu 

w 2025 roku (plan pracy rady) — druk nr 106; 
3) w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu 

na 2025 rok — druk nr 107;  

4) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki Społeczna 
Inicjatywa Mieszkaniowa — „KZN Zachodniopomorskie” Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Koszalinie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki — druk nr 119; 

5) w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
niektórych nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne — druk nr 120; 
6) w sprawie przejęcia przez gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Drawskiego druk nr 121; 
7) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Złocieńcu na 
lata 2024-2026 — druk nr 122; 

8) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 druk nr 
124; 

9) zmieniającą uchwalę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 
lata 2024 — 2032 — druk nr 125; 

10) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 
Złocieńca — druk nr 123. 

7. Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
1) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 

a) w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej gminy Złocieniec  
na 2025 rok — druk nr 108; 

b) w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego 
w projekcie uchwały budżetowej gminy Złocieniec na 2025 rok — druk nr 109; 

2) wnioski komisji problemowych RM w Złocieńcu do projektu budżetu gminy 
Złocieniec na 2025 rok; 

3) dyskusja; 
4) podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Złocieniec na 2025 rok — druk nr 110. 

8. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2025 — 2032: 
1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2025-2032 — druk nr 111; 

2)  dyskusja; 
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3) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec 
 na lata 2025 — 2032 — druk nr 112. 

9. Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2025 rok: 
1) komisji organizacyjnej — druk nr 113; 
2) komisji skarg, wniosków i petycji — druk nr 114; 
3) komisji rozwoju gospodarczego i budżetu — druk nr 115; 
4) komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego druk nr 116; 
5) komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki — druk nr 117; 
6) komisji wsi i rolnictwa — druk nr 118. 

10. Komunikaty i oświadczenia. 
11. Trybuna obywatelska. 
12. Zamknięcie Sesji. 

 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z VI  Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Protokół z VI Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? 
 
Radna Monika Kuczyńska – Kochana: 
Szanowna Pani Przewodnicząca, szanowna Rado, mam takie 2 uwagi. Pierwsza to jest, myślę, 
jakiś błąd, taki chochlik może przedświąteczny. Na stronie 11 pojawia się nam nowy radny, 
niejaki Pan Jan Mazur. Więc nie wiem, czy coś się wydarzyło podczas mojej ostatniej 
nieobecności w listopadzie. Myślę, że to jest jakiś błąd, więc pewnie chodzi o radnego Jana 
Macula i prosiłabym o korektę nazwiska. I korzystając z okazji, w protokole na ostatniej sesji 
odwołaliście Państwo Panią Skarbnik Żanetę Mirowską. Analizując protokół myślę sobie tak, 
że zbyt łatwo pozbywamy się naszych mieszkańców, mieszkańców Gminy Złocieniec, którzy 
są fachowcami w swojej dziedzinie. I tak lekko oddajemy ich, tych naszych fachowców, do 
sąsiednich gmin. Myślę sobie też tak, że zabrakło mi zwykłego dziękuję za pracę. Dlatego 
 w swoim imieniu chciałam Pani Żanecie bardzo serdecznie podziękować za 5 lat trudnej pracy 
w trudnych warunkach, za zaangażowanie, za to, że mimo tego, że była w ciąży i w tak 
zaawansowanym stanie, do końca pracowała z radą i pracowała nad budżetem tego roku. Za to 
dziękuję. Stąd ten mój bukiet, który pozwolę sobie wręczyć przez pocztę kwiatową zaraz po 
zakończeniu sesji. Dziękuję za uwagę. To tyle ode mnie, jeśli chodzi o uwagi do protokołu. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Chciałem tylko się odnieść do tego, co powiedziała Pani Monika, że chodziło o uwagi do 
protokołu, a pierwsza część z pomyłką nazwiska jak najbardziej się z tym zgodzę. A druga 
część to raczej nie odnosi się do protokołu, bo co tam było niezgodnego z protokołem? 
 
Radna Monika Kuczyńska – Kochana: 
Chodzi mi o to, to jest takie moje podziękowanie, ponieważ zabrakło mi, analizując protokół, 
takiego podziękowania od radnych, którzy pracowali z Panią Żanetą, a że ja z nią też 
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pracowałam, to pozwalam sobie. A że z powodów osobistych nie mogłam uczestniczyć  
w listopadowej sesji, pozwalam sobie podziękować jej dzisiaj. 
 

Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
A czy Pani Burmistrz ma uwagi do protokołu? 
Czy ktoś z Państwa jeszcze ma uwagi do protokołu? 
Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania nad przyjęciem protokołu poprzedniej 
sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. Kto z Państwa jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał od 
głosu? 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano “za”, 0 głosów “przeciw”, 
1 głos “wstrzymujący się”) – przyjęła Protokół Nr VI/2024 z VI Sesji Rady Miejskiej  
w Złocieńcu, odbytej w dniu 28 listopada 2024 roku.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z VI sesji za wyjątkiem Radnej Monika Kuczyńska 
- Kochana, która wstrzymała się od głosu - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 104. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Radni, szanowni Państwo, chciałabym uzupełnić swoje 
sprawozdanie o wydarzenia, które miały miejsce po 4 grudnia. Uczestniczyłam w wydarzeniu, 
które miało miejsce w 2. Brygadzie Zmechanizowanej, a było nim zakopanie kapsuły czasu, 
w której umieszczono także materiały z Gminy Złocieniec. I chciałabym podkreślić, jakie to 
były materiały i cieszyć się, że dwie uczennice naszej szkoły swój list również w kapsułę 
zamknęły. W kapsule czasu znalazł się biuletyn Złocienieckie klimaty, przewodnik historyczny 
Złocieniec, historia, ciekawostki, legendy wraz z listem autorstwa Pana Jarosława 
Leszczełowskiego o obecnej sytuacji w kraju, Europie i na świecie, który podpisali  dowódca 
2. Brygady Zmechanizowanej, starosta drawski, przewodnicząca Rady Powiatu Drawskiego 
oraz burmistrzowie i przewodniczący rad miejskich wszystkich gmin Powiatu Drawskiego. Do 
kapsuły trafiły także listy napisane przez członkinie Młodzieżowego Zespołu Doradczego 
Burmistrza- Hannę Kępińską, uczennicę Szkoły Podstawowej nr 1 w Złocieńcu, i Amelię Kak, 
uczennicę Szkoły Podstawowej nr 3 w Złocieńcu. W kapsule znalazło się kilka zdjęć miasta 
Złocieńca oraz kierownictwa urzędu oraz  hymn z flagą i herbem miasta. 9 grudnia w Szczecinie 
odbyło się spotkanie w siedzibie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dotyczące 
budowy obwodnicy w Złocieńcu. Mieliśmy okazję tam być z Panem Starostą i obecnym tutaj 
Panem Dyrektorem. Był też zastępca burmistrza. Prace budowlane mają ruszyć pod koniec 
2026 r., a plan inwestycji uwzględnia  m.in. kładkę pieszą, kanalizację deszczową i ścieżkę 
rowerową w ciągu ul. Żeromskiego. Podczas spotkania omówiono również problemy bieżące, 
takie jak stan DK20 i oświetlenie przejść dla pieszych. 11 grudnia mieliśmy okazję 
porozmawiać ze Starostą Drawskim, Panem Jackiem Kozłowskim, na temat planów na 2025 r., 
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a dotyczyły przebudowy dróg powiatowych. Rozmawialiśmy o drodze w Lubieszewie oraz na 
odcinku Złocieniec - Darskowo z udziałem finansowym Gminy Złocieniec. Razem z zastępcą 
mieliśmy okazję być na spotkaniu w Darskowie na temat inwestycji. Powstanie farmy 
fotowoltaicznej na gruncie prywatnym. Ja wyrażałam swoją opinię niejednokrotnie po objęciu 
stanowiska co do m.in. planów i  celowości różnego rodzaju działań podejmowanych na terenie 
Gminy Złocieniec, mających na celu ochronę przyrody i krajobrazu naszej gminy. Uważam, że 
postawienie gminy na stanowisku na takim zrównoważonym rozwoju, inwestycje w turystykę 
i energię odnawialną, preferując geotermię, a nie duże farmy fotowoltaiczne. Nieważne, ile 
będą mieć mega. A nowy plan ogólny, nad którym trwają prace, nie przewiduje terenów pod 
duże farmy fotowoltaiczne. Jego projekt będzie wkrótce konsultowany z mieszkańcami  
i radnymi. Od tego tygodnia przy Alei Piastów w Złocieńcu działa ładowarka dla 2 pojazdów 
elektrycznych należąca do Energa Oświetlenie. Jej montaż to efekt negocjacji Gminy 
Złocieniec w ramach umowy na oświetlenie ulic. Brałam udział również w spotkaniach 
wigilijnych, spotkaniach mikołajkowych. Dużo się dzieje. Okres przedświąteczny jest tutaj 
bogaty w różnego rodzaju przedsięwzięcia. Jeśli Państwo mają jakieś pytania, uwagi. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy są jakieś pytania do Pani Burmistrz? Nie widzę. Ja mam jedno pytanie. Punkt 8. 
Sprawozdanie. 4 grudnia odbyło się spotkanie z prezesem zarządu funduszu. Zabrakło mi tutaj, 
jakiego funduszu. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
To jakaś oczywista pomyłka. W Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w Szczecinie. 
Miałam okazję być z Panem Burmistrzem. Rozmawialiśmy oczywiście na temat możliwości 
pozyskiwania środków na nasze działania inwestycyjne. I jeszcze tutaj uzupełni Burmistrz  
o informację. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, wójt, burmistrz, prezydent zgodnie z ustawą o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym przedstawia okresowo, jednak nie rzadziej  niż raz na rok 
informację o złożonych roszczeniach odszkodowawczych oraz wydanych decyzjach 
nakładających jednorazową opłatę z tytułu wzrostu wartości nieruchomości lub ustalających jej 
wysokość w związku z uchwaleniem lub zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Uchwalamy miejscowe plany, zmieniamy je, powstają wzajemne roszczenia 
czy to w jedną stronę, gminy wobec właścicieli, właścicieli wobec gminy. Chciałbym 
podkreślić, bo informacja została przesłana Państwu wraz z materiałami na sesję listopadową. 
W okresie sprawozdawczym, czyli 2024 r., nie wpłynęły żadne roszczenia odszkodowawcze 
wobec gminy z tytułu obniżenia wartości nieruchomości w związku z uchwaleniem lub zmianą 
miejscowego planu. Jak również Burmistrz Złocieńca nie wydał żadnej decyzji związanej  
z opłatą planistyczną, czy rentą planistyczną, którą nakłada się w sytuacji, kiedy nastąpił wzrost 
wartości nieruchomości w związku z uchwaleniem, zmianą miejscowego planu. Dziękuję. 
 
Radny Edward Andrzej Herbut: 
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Ja mam takie pytanie odnośnie do tych dróg powiatowych. Bo ja też miałem interpelację  
w listopadzie odnośnie udrożnienia kratki ściekowe na ul. Śląskiej i nie wiem, czy one były 
czyszczone, a jeżeli były, to w jaki sposób? Bo one nie spełniają dalej roli odprowadzania wody 
z ulicy do jeziora.  
 

Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jeśli to było w drogach powiatowych, to zostało pismo przekazane do Zarządu Dróg 
Powiatowych i czekamy na odpowiedź. Dziękuję bardzo.  
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy 
w okresie międzysesyjnym. 
 
Radny Waldemar Buca (Przewodniczący komisji rewizyjnej): 
W okresie międzysesyjnym komisja zebrała się dwa razy, 5 i 12 grudnia. Pracujemy nad 
kontrolą wykorzystania w 2023 r. środków finansowych z budżetu Gminy Złocieniec 
przeznaczonych dla Szkoły Podstawowej nr 3 im. Żołnierza Polskiego w Złocieńcu. 5 grudnia 
w pracach komisji uczestniczyli wicedyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 w Złocieńcu, Pani 
Elżbieta Pawiłan, główna księgowa Szkoły Podstawowej nr 3 w Złocieńcu, Pani Joanna 
Prabucka, Skarbnik Gminy w Złocieńcu, Pan Jacek Zbierajewski, główna księgowa Urzędu 
Miejskiego w Złocieńcu, Pani Marta Żdanowicz, inspektor ds. oświaty w Urzędzie Miejskim 
w Złocieńcu, Pani Kamila Waszczyk.12 grudnia w pracach komisji uczestniczyli Pani dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 3 w Złocieńcu, Pani Małgorzata Szcześniak i główna księgowa, Pani 
Joanna Prabucka. Prace zakończymy 30 grudnia, także protokół zostanie przedstawiony na sesji 
styczniowej. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Renata Kawa-Mazur (Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja w okresie międzysesyjnym nie spotykała się. Dziękuję. 
 
Radny Michał Jakubowski (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu): 
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 17 grudnia 2024 
r. w tematach: 
1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
2. Projekt budżetu Gminy Złocieniec na 2025 r. 
3. Sprawy bieżące. 
W posiedzeniu komisji udział wzięli członkowie komisji oraz zaproszeni goście Pani 
Małgorzata Głodek Burmistrz Złocieńca, Pan Jacek Zbierajewski, Skarbnik Gminy, Pan Jacek 
Szadzewicz, zastępca Burmistrza Złocieńca, oraz Pani Marta Żdanowicz, główna księgowa 
Urzędu Miejskiego w Złocieńcu. Komisja wysłuchała szczegółowych wyjaśnień i zaopiniowała 
następujące projekty uchwał: 
1) zm. uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Złocieniec na lata 2024–2027, 
druk nr 105A; 
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2) w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli niektórych 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, druk 
nr 120; 
3) w sprawie przejęcia przez Gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu 
Drawskiego, druk nr 121;  
4) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów  
i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu na 2024–2026, druk nr 122; 
5) w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Złocieniec na rok 2024, druk nr 124; 
6) zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec na lata 
2024–2032, druk nr 125.  
Dziękuję. 
 
Radny Roman Cyc (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja w minionym miesiącu nie obradowała, jednak w dniu 6 grudnia na zaproszenie Pani 
Burmistrz brałem udział w spotkaniu z wielkim pasjonatem żeglarstwa, mieszkańcem naszego 
miasta, Panem Zbyszkiem Soleckim. Pan Zbyszek Solecki jest pomysłodawcą utworzenia na 
jeziorze Siecino małej mariny żeglarskiej. Wywnioskowaliśmy, że w nowym roku, gdzieś  
w okolicach wiosny, na komisję zaprosimy naszych starych żeglarzy z naszego miasta 
i będziemy wspólnie opracowywać plan utworzenia małej mariny na jeziorze Siecino. 
Dziękuję. 
 
Radna Romana Kowalewicz (Przewodnicząca komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja nie obradowała w bieżącym okresie, jednak członkowie komisji brali udział w pracach 
komisji budżetu i rozwoju gospodarczego. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Radosław Pokutyński (Przewodniczący wsi i rolnictwa): 
Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała. Dziękuję 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna obradowała raz w okresie międzysesyjnym. Posiedzenie komisji odbyło 
się 3 grudnia. W posiedzeniu komisji uczestniczyła Pani Burmistrz Małgorzata Głodek, 
Skarbnik Pan Jacek Zbierajewski oraz główna księgowa urzędu Marta Żdanowicz, a także kilku 
radnych niebędących członkami komisji. Członkowie komisji szczegółowo zapoznali się  
z materiałami na dzisiejszą sesję. Została przygotowana propozycja porządku obrad. Pan 
Skarbnik i Pani Księgowa omówili projekt budżetu na rok 2025. Udzielali szczegółowych 
wyjaśnień i odpowiedzi na pytania radnych dotyczące projektu przyszłorocznego budżetu. 
Dziękuję. 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki 
 i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla 
gminy Złocieniec na lata 2024-2027 - druk nr 105A; 
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Pani Anna Łowkieiwcz (Pełnomocnik Burmistrza Złocieńca ds. profilaktyki i przeciwdziałania 
uzależnieniom w zakresie alkoholizmowi i narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo, zgodnie z ustawą o wychowaniu  
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w ramach prowadzenia działań związanych  
z profilaktyką i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób 
uzależnionych od alkoholu do zadań własnych gminy należy m.in. wspieranie zatrudnienia 
socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie Centrum Integracji Społecznej, art. 10 ust. 4 
ustawy z dnia 13 czerwca 2003 r. o zatrudnieniu socjalnym stanowi, że działalność Centrum 
Integracji Społecznej jest finansowana z dotacji pochodzącej z dochodów własnych gminy,  
w tym przeznaczonych na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, a kwota dotacji w przypadku, gdy instytucją tworzącą Centrum 
Integracji Społecznej jest organizacja pozarządowa, jest ustalana jako iloczyn kwoty określonej 
uchwałą rady gminy oraz liczby uczestników zajęć integracji społecznej i zawodowej 
prowadzonych w Centrum i liczby pracowników Centrum. Proponuje się, aby miesięczna 
kwota dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 2025 r. wynosiła 697 zł brutto 
na jednego uczestnika zajęć reintegracji zawodowej i społecznej oraz jednego pracownika 
Centrum Integracji Społecznej. Środki finansowe z dotacji przekazanej przez Gminę Złocieniec 
będą stanowić jeden z elementów budżetu Centrum Integracji Społecznej. Dotacja na jednego 
uczestnika i pracownika Centrum Integracji Społecznej w 2024 r., czyli w roku bieżącym, 
wynosiła 890 zł na 10 uczestników i 5 pracowników. Proponowana wysokość dotacji na 2025 
r. wynosi 697 zł brutto. Różnica w wysokości dotacji na jednego uczestnika wynika ze 
zmniejszonej kwoty dotacji w 2025 r. Z czego to wynika?  Mianowicie z tego, że w tym roku 
doszła nam placówka wsparcia dziennego, którą musimy dofinansować w kwocie 10 000 zł. 
Wynika to z rekomendacji Krajowego Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom. Wobec czego 
przedłożenie powyższego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Złocieniec na lata 2024–2027 jest zasadne. Dziękuję bardzo 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Chciałam tylko zapytać. Wiadomo, że inflacja idzie w górę. Kwota jest zmniejszona. Czy to 
wystarczy dla CIS-u? Bo to jest ważne. Oni tam rzeczywiście robią dobra robotę. I teraz tak, 
zmniejszyliśmy o jedną czwartą, o jedną czwartą tę dotację na jednego członka zespołu  
i pracownika. Nie wiem, czy jest jakaś opinia jest do tego projektu uchwały osób 
zainteresowanych?  To jest najważniejsze, żeby osoby zainteresowane wypowiedziały się na 
ten temat, czy poradzą sobie, czy nie poradzą. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo, Pani Pełnomocnik, jesteśmy po rozmowach również 
takich trójstronnych, m.in. z Panią kierownik, Panią Barbarą Głowacką, ustaliliśmy, że na 
pewno nie jest możliwe wykonywanie zadań w pierwotnym brzmieniu, dlatego była 
autopoprawka. Druk zmienił się tej uchwały ze względu na to, że kwota dotacji zmniejszona  
o 5000 zł na pewno nie jest w stanie zaspokoić potrzeb tak jak we wniosku. Wnioskowana 
kwota była na 20 uczestników, jak dobrze pamiętam, na 288 000,00 zł. W związku 
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 z powyższym Pani kierownik i Pani pełnomocnik w mojej obecności się spotkały i na pewno 
te sprawy były wyjaśnione.  
 

Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma pytania? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, głosów "wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr VII/93/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla gminy Złocieniec na lata 2024-2027. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

2) w sprawie harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej  
w Złocieńcu w 2025 roku (plan pracy rady) — druk nr 106; 

 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Szanowni Państwo, zgodnie z § 19. ust. 1 Statutu Gminy Złocieniec  Rada Miejska corocznie 
ustala w drodze uchwały tematy sesji, na których będą podejmowane kluczowe decyzje 
dotyczące przede wszystkim budżetu, wspierania inicjatyw mieszkańców, sprawozdań  
z realizacji strategii i jej aktualizacji. Może tak pokrótce odczytam, jak będzie wyglądał 
harmonogram oraz wiodące tematy sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. Luty 2025 ocena 
wdrażania strategii Gminy Złocieniec, Rozwoju Gminy Złocieniec na lata 2023–2028 za rok 
2024. Marzec 2025 sprawozdanie pełnomocnika ds. profilaktyki i przeciwdziałania 
uzależnieniom w zakresie alkoholizmu i narkomanii w Gminie Złocieniec z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Złocieniec. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny. Sprawozdanie z zakresu przeciwdziałania przemocy domowej na terenie 
Gminy Złocieniec. Kwiecień 2025 Sprawozdanie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Złocieńcu z realizacji zadań w 2024 r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej. 
Maj 2025 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
 i o wolontariacie za 2024 r. Czerwiec 2025 rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złocieniec 
oraz debata nad raportem. Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Złocieńca wotum 
zaufania. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Złocieniec za rok 
2024 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 2024 
 i absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 
2024. Sprawozdanie z działań Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. Październik 
2025 informacja z analizy oświadczeń majątkowych. Listopad 2025 informacja o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Złocieniec w roku szkolnym 2024/2025 oraz przyjęcie 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 
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3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2026. Grudzień 
2025 uchwalenie budżetu Gminy Złocieniec na 2026 r. oraz przyjęcie planu pracy Rady 
Miejskiej w Złocieńcu i Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu oraz przedłożenie 
radzie rocznych planów pracy komisji stałych rady na 2026 r. 
 

Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr VII/94/2024 w sprawie 
harmonogramu oraz wiodących tematów sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu w 2025 roku (plan 
pracy rady). 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

3) w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Złocieńcu na 2025 rok — druk nr 107; 

 
Radny Waldemar Buca (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej): 
Na posiedzeniu komisji w dniu 12 grudnia br. komisja przyjęła harmonogram pracy na rok 2025 
i tak jak do tej pory było, przyjęliśmy, że każda kontrola będzie przeprowadzona przez okres 2 
miesięcy. I teraz. Styczeń–luty 2025 kontrola wykorzystania w 2024 r. środków finansowych z 
budżetu Gminy Złocieniec przeznaczonych dla Szkoły Podstawowej w Nowym Worowie.  
Marzec–kwiecień 2025 kontrola wykorzystania w latach 2023–2024 dotacji  
z budżetu Gminy Złocieniec przeznaczonych dla Klubu Sportowego Akademia Piłkarska 
Złocieniec. Maj–czerwiec wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza 
Złocieńca z tytułu wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 2024. Ocena sprawozdania 
finansowego Gminy Złocieniec za rok 2024. Wrzesień–październik kontrola wykorzystania  
w roku 2024 dotacji z budżetu Gminy Złocieniec przeznaczonej na realizację zadania 
publicznego pod nazwą „Profilaktyka uzależnień i wsparcie osób i rodzin z problemami 
alkoholowymi”. Listopad–grudzień 2025 kontrola wydatków na inwestycje drogowe w Gminie 
Złocieniec wykorzystanych w budżecie gminy w 2024 r. Dziękuję bardzo. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr VII/95/2024 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2025 rok. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
4) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki Społeczna 

Inicjatywa Mieszkaniowa — „KZN Zachodniopomorskie” Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Koszalinie z przeznaczeniem na podwyższenie 
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kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki — druk nr 119; 

 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowna Pani Przewodnicząca, jeśli mogę prosić Pana Damiana Świercza o zajęcie głosu 
i przedstawienie uchwały, tym bardziej że jest ważny powód, ale o tym za chwilkę. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, gmina Złocieniec otrzymała 2 mln 188 569 zł 
 z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na wpłacenie tych pieniędzy do spółki,  
w której udziałowcem jest gmina Złocieniec, czyli Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej KZN 
Zachodniopomorskie. Pieniądze te były przez pewien czas zablokowane  z uwagi na trwające 
audyty w ministerstwach. Na szczęście zostały w końcu odblokowane i przekazane gminie 
bodajże w październiku, czy wrześniu. Z uwagi na podjęcie uchwał na zgromadzeniu 
wspólników o wyrażeniu zgody na objęcie przez gminę dodatkowych udziałów w spółce za te 
pieniądze zasadnym jest też podjęcie takiej uchwały, aby można było zawrzeć akt notarialny, 
zasadnym jest podjęcie uchwały przez Radę Miejską w Złocieńcu wyrażającą zgodę na 
wpłacenie tych otrzymanych środków na konto spółki i objęcie za te środki dodatkowych 
udziałów w spółce. Trzeba pamiętać, że środki te są przyznane na budowę budynków  
mieszkalnych w pierwszym etapie, właściwie jednego budynku mieszkalnego wielorodzinnego 
przy al. Piastów w Złocieńcu. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) — podjęła Uchwałę Nr VII/96/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki Społeczna Inicjatywa 
Mieszkaniowa - KZN Zachodniopomorskie Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  
z siedzibą w Koszalinie z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, Przepraszam.  
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę bardzo, Pani Burmistrz. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Ze względu na taką ważną informację, którą chciałabym się z Państwem podzielić, dlatego Pan 
Burmistrz poprosił, żeby to Pan kierownik Damian Świercz przekazywał informacje, 
uzasadnienie co do projektu uchwały, to chciałam podzielić się taką informacją ucieszyć, 
wniosłam o powołanie na członka Rady Nadzorczej SIM KZN Zachodniopomorskie właśnie 
Pana kierownika, Pana Damiana Świercza. 
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Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

5) w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
niektórych nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 
powstają odpady komunalne — druk nr 120; 

 
Pani Ewelina Florczak (Kierownika Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Dzień dobry, Szanowni Państwo, Wysoka Rado z odbieraniem odpadów z domków 
letniskowych, bo tutaj o te domki letniskowe głównie chodzi, jest tak, że my od 1 stycznia 2024 
odbieramy odpady komunalne i ustaliliśmy stawkę ryczałtową jako gmina na wysokości 204 
zł. Jest to ryczałt płatny raz w roku do 20 kwietnia. Potraktowaliśmy te domki jako 
nieruchomości niezamieszkałe, które gmina ma obowiązek objąć swoim systemem. Jednakże 
pojawiło się nowe orzecznictwo, które wskazuje wyraźnie, że domki letniskowe są traktowane 
jako nieruchomości niezamieszkałe, jeżeli właściciele przebywają tam tylko przez jakiś czas.  
Tę uchwałę należałoby podjąć z mocą wsteczną od 1 stycznia 2024, żeby to funkcjonowało tak, 
jak być powinno. Dziękuję bardzo. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr VII/97/2024 w sprawie 
postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli niektórych nieruchomości, 
na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

6) w sprawie przejęcia przez gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu 
Drawskiego druk nr 121; 

 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Pani Przewodnicząca, Pani  Burmistrz, Wysoka Rado, zostałem wywołany do odpowiedzi, ale 
bardziej może bym się skupił, czy Państwo macie jakieś pytania do mnie w tej kwestii? Będzie 
prościej nam rozmawiać. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Szanowni Państwo, wielokrotnie też rozmawialiśmy o celowości przyjęcia takiego 
porozumienia z Powiatem Drawskim, żeby móc właściwie realizować to utrzymanie letnie, 
zimowe, bo dla przeciętnego Kowalskiego nie jest istotne, czy to jest droga powiatowa, czy też 
gminna, a ważne jest, żeby był porządek i było odśnieżone. W związku z powyższym te 
porozumienia obowiązujące na rok kalendarzowy oraz były, raz nie były przyjmowane ze 
względu na kwotę, która nie satysfakcjonowała stron. Niektórzy mówią, że podejmujemy 
ryzyko, ale kto nie ryzykuje, to nie ma porządku. I my chcemy, żeby ten porządek był. 
Zobaczymy, jak układa się współpraca. Tak samo jak i my, jak i starosta wychodzimy  
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z założenia, że chcemy, żeby tutaj porozumienie obowiązywało i satysfakcjonowało strony. 
Stąd jest też ten dopisek, będzie dopisek w porozumieniu dotyczący też m.in. kwestii 
zwiększenia kwoty dotacji, jeśli będziemy ponosić większe koszty za utrzymanie porządku tego 
letniego, czy zimowego. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Jeszcze takie uzupełnienia, co powiedziała Pani Burmistrz, może powiem od siebie, że  
w pewnym sensie kwoty, które żeśmy między sobą tutaj w jakiś sposób wynegocjowali, bo to 
nie jest tak, że ktoś komuś narzucił albo powiedział: tyle to wezmę i za mniej nie podejmę tych 
prac tak, to też zaproponowane były na podstawie kwot, które ja jako zarządca dróg 
powiatowych ponosiłem, takie koszty w związku z utrzymaniem tych dróg na terenie Miasta 
Złocieniec. I wstępnie jakby z tego to wynikało, tyle że zdaję sobie sprawę, że u mnie to było 
na zasadach wolnorynkowych i do mnie startowali przedsiębiorcy zewnętrzni, którzy mi te 
usługi wykonywali, a z tego co wiem, to tutaj ma wykonywać te usługi ZUK, to też jest 
troszeczkę na innych zasadach, inne stawki obowiązują. Stąd też jest ta furtka zrobiona, że 
gdyby się zdarzyło, że te środki będą niewystarczające, to jest ta możliwość negocjacji ze 
starostą. I tutaj myślę, że kłamstwa nie powiem, że starosta był skłonny dalej w tym temacie 
rozmawiać, jeżeli tych pieniążków zabraknie tak, ale to podejmijmy to wyzwanie. Doszliśmy 
tu wspólnie z Panią Burmistrz do wniosku, że jeżeli jest jeden gospodarz na terenie miasta, to 
chyba będzie lepiej, niż jest ich kilku i każdy zarządca dróg, jeszcze Wam brakuje dróg 
wojewódzkich tutaj, żeby każdy na swoim terenie wedle własnych praw pełnił, chciał być tam 
gospodarzem i robić wszystko po swojemu. Jeżeli to przejdzie wszystko w ręce Pani Burmistrz, 
jedna osoba będzie władać całością. Myślę, że to będzie z korzyścią dla mieszkańców. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Powiat da środki. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Chciałem dopytać, czy ma Pan jakiś układ tam na górze z tym związany, że przykładowo  
w lutym nie będzie zima stulecia, bo wyjdzie na to, że będzie trzeba ten punkt naruszyć. I czy 
jest to zapisane, że powiat dorzuci się później do odśnieżania? A wszyscy wiemy, że zimy jakie 
były do tej pory, takie były. A problem z odśnieżaniem mimo wszystko, jak były zimy, ciągle 
na tych drogach powiatowych istnieje. A mówi Pan, że oszacowane były koszty według 
poprzednich lat, a nie było to dobrze wykonywane. Także myślę, że ten zapis powinien być 
konkretny, że tak powiem, jeśli wynikną rzeczywiście sprawy pogodowe przykładowo w lutym 
czy styczniu. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Panie Wiceprzewodniczący, na pewno i obiecuję Państwu tutaj wszem wobec, że takie mamy 
ustalenia ze starostą, że tak, będzie taka alternatywa. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Rozumiem, na piśmie?  
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Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Na piśmie. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Paragraf ujęty w porozumieniu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Będzie w przedmiocie porozumienia taki paragraf. 
 
Radna Romana Kowalewicz: 
Oprócz uwag mam podziękowanie w imieniu mieszkańców osiedla, u nas był zawsze problem. 
Jest jedna droga powiatowa, Kosynierów, a pozostałe są gminne. Ludziom ciężko było to 
zrozumieć, dlaczego te są odmiecione, a ta nie. Albo odwrotnie. Więc tutaj będzie większy, 
uważam, porządek teraz. Dziękuję za to porozumienie. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Jeszcze tylko jedną rzecz. Ta uchwała porządkuje, ta, którą w tej chwili tutaj będziecie Państwo 
procedować, wynika z tego, że w tej listopadowej nie było zapisu dotyczącego zimowego 
utrzymania. Tak, ono się nie znalazło w tej propozycji przygotowanej przez powiat, nie było.  
Myśmy wpisali i teraz musimy ten błąd naprawić.  
 

Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Wkradł się chochlik drukarski tak , że kwoty, które były ustalane, obejmowały i letnie, i zimowe 
utrzymanie, ale fizycznie zapisu w porozumieniu nie było dotyczącego zimowego utrzymania.  
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Korzystając z uwagi, że Pan jest, chciałbym się dowiedzieć, bo została w październiku odebrana 
droga, ul. Brzozowa w Złocieńcu. Dalej nie ma oznakowania poziomego ani pionowego na 
przejściach dla pieszych. Kiedy zostanie to uzupełnione, skoro już jest tam beton.  
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Kwestia oznakowania poziomego, nie będzie w ogóle oznakowania, bo projekt organizacji 
ruchu stałego,  który został wykonany, nie obejmował oznakowania poziomego, choćby z racji 
linii osiowej, którą maluje się tylko w przypadku, gdy mamy jezdnię o szerokości 6 metrów,  
a jeżeli jest mniej niż 6 metrów, maluje się linie skrajne, a ze względu, że tutaj są chodniki, 
krawężniki, czegoś takiego nie stosujemy. Jest jedno przejście dla pieszych, ale ono jest 
sugerowane tak zwane, czyli specjalnie jest wykonane miejsce, gdzie jest w miarę bezpieczne, 
przejrzyste. I to przejście zostało wykonane już na etapie realizacji inwestycji, a projekt 
pierwotny nie obejmował go w ogóle, bo były ciężkie tutaj rokowania,  negocjacje z sąsiednią 
prywatną posesją o odstąpienie, przestawienie ogrodzenia, gdzie właściciel tej nieruchomości 
zajmował pas drogowy. Wiele lat były z tym problemy. Udało się w końcu to wynegocjować 
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z tym Panem, ustaliliśmy i został dobudowany chodnik. I żeby zachować ciąg komunikacji 
pieszej z ul. Leśnej na ul. Brzozową. I to jest jedyne miejsce, w pozostałych miejscach nie 
przewidujemy, bo z racji na obowiązujące przepisy, żeby można było wymalować przejścia dla 
pieszych, musi być chodnik po obu stronach. Nie może być czegoś takiego, że robimy przejście 
z chodnika na pobocze jakieś gruntowe. 
 

Radny Paweł Rudy: 
To rozumiem, że w tym przypadku tam na zejściu z ul. Leśnej na Brzozową  ten chodnik istnieje 
z jednej i z drugiej strony? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Tak, ale to mówię, że na etapie inwestycji te środki zostały wprowadzone dodatkowe i zostało 
to przygotowane. Ale na ten moment nie została w tamtym momencie opracowana żadna 
dokumentacja, czyli projekt organizacji ruchu stałego. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Czyli oznakowania pionowego też, rozumiem, nie będzie? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Nie, nie, jeżeli stawiamy, wie Pan, jeżeli jest przejście dla pieszych, kompletne oznakowanie, 
to jest i pionowe i poziome. Nie ma czegoś takiego, że jest albo tylko to, albo to. Jeżeli nie ma 
kompletu, czyli pionowego i poziomego, to jest źle oznakowane  przejście dla pieszych.  
I z mocy prawa tak jakby go nie było. 
 
Radny Paweł Rudy: 
Czyli rozumiem, że nie ma przejścia? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Na ten moment jest sugerowane. To jest sugerowane przejście, biorąc pod uwagę ilość ruchu, 
jaki tam jest generowany przez pojazdy, wyszliśmy z wnioskiem, że na ten moment nie ma 
sensu robić tam takiego typowo oznakowanego. Druga sprawa, jeżeli przepisy ruchu 
drogowego się zmieniły i pieszy ma pierwszeństwo, to powoduje, że mówiąc bardzo 
kolokwialnie, zombie zaczyna chodzić nam po jezdni. Wszyscy zarządcy dróg odstępują od 
budowania oznakowanych przejść dla pieszych. Zwróćcie Państwo uwagę, że na terenie dróg 
krajowych, wojewódzkich wszędzie się likwiduje oznakowane przejścia dla pieszych, bo to 
zwiększa bezpieczeństwo.  Bo pieszy musi dojść, zwrócić uwagę, czy jadą pojazdy, nie jadą, 
wchodzić na piesze przejścia. W ostatnim tygodniu w Drawsku na przejściach dla pieszych 
było kilka zdarzeń drogowych, gdzie na samych pasach zostali potrąceni piesi, bo nie zwracają 
uwagi. Wchodzą na jezdnię, bo on ma pierwszeństwo. No nie, to, że mam pierwszeństwo, nie 
znaczy, że nie muszę zwracać uwagi. Auto to nie jest człowiek, który zrobi krok w przód, krok 
w tył  i stanie. Samochód jadący z jakąkolwiek prędkością potrzebuje czasu, żeby się 
zatrzymać. Ludzie nie myślą, po prostu nie myślą. To powoduje, że zaczynamy odstępować od 
tych przepisów i szukać innej alternatywy, żeby zmusić pieszego do myślenia. Dziękuję bardzo 
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Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Skoro jesteśmy przy Brzozowej, to chciałam zapytać, czy istnieje możliwość, żeby postawić 
taki znak dla kierowców, który informuje, że tam jest 30 ograniczenie, od ulicy, nie wiem, jak 
to się nazywa fachowo, ale kiedy jadę na przykład przed Białogardem i widzę takie znaki, one 
mi mówią, dziękują, jak jadę na przykład  w tym okresie o określonej prędkości. Czy istnieje 
taka możliwość, żeby na ul. Brzozowej powstał taki znak? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Chodzi Pani o radarowy pomiar prędkości? 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Tak, bo na pewno nie wszyscy jeżdżą 30. Mieszkam na ul. Leśnej. Regularnie korzystam  
z drogi i wiem, jak jest. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Zdaję sobie z tego sprawę i to jest, wie Pani, tożsame z tym, co powiedziałem o pieszych, że 
nie respektują przepisów, nie myślą w ogóle, poruszając się po drodze. To samo dotyczy 
kierowców. Jeżeli droga była niewyremontowana, to z racji obaw o własny majątek kierowcy 
przestrzegali przepisów i prędkości, poruszali się powoli. Bo szkoda byłoby, bo uszkodzimy 
auto. Jak remontujemy drogi, robią się szerokie, piękne, gładkie, to sprawdzamy możliwości 
swoich aut i wtedy przestajemy respektować. Wiecie Państwo, to zaczyna dążyć do tego, że 
zaczynamy stawiać znaki, ograniczenia, progi, wszystko. Tak tylko nie myślimy w tym 
przypadku, że tam jedzie straż pożarna, karetka pogotowia i inne instytucje, które mają 
świadczyć nam pomoc i zaczynamy sami sobie stwarzać problemy. Najpierw remontujemy,  
a później blokujemy. To sami jako użytkownicy tych dróg i kierowcy zaczniemy się 
zastanawiać, jak jeździmy po tych drogach, czy jeździmy bezpiecznie. Przepisy są jedne dla 
wszystkich i raczej wypadałoby jeżeli kierowcy będą respektować te przepisy, to żadne znaki 
nam nie będą potrzebne. Dlaczego u naszych zachodnich sąsiadów kierowcy  
w miejscowościach potrafią jeździć, a u nas nie potrafią jeździć? Polak jedzie do Niemiec, 
jeździ 30, bo tam trzeba jechać 30. Jedzie do Polski i z 30 robi się 50, bo mogę. Coś tutaj nie 
tak jest. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Jeszcze mam pytanie takie kosztowe. Czy orientuje się Pan, jaki to jest koszt postawienia 
takiego znaku, plus minus? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Ostatnie informacje, jakie uzyskiwałem w tym zakresie, to jest miernik prędkości wraz  
z organizacją ruchu, ustawienie koszt w granicach 15 000 zł. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
OK. Dziękuję. 
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Radny Waldemar Buca: 
Ja mam do Pana pytanie. Czy jest planowane namalowanie znaków poziomych na drodze 
wojewódzkiej pomiędzy przejazdem kolejowym ul. Połczyńska a krzyżówką Ostrowice czyli 
do drogi wojewódzkiej? 
 

Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Nie. Z tego względu, że tam 5,5 metra jest jezdnia. Czyli tylko moglibyśmy namalować te linie 
skrajne.  
 
Radny Waldemar Buca: 
Dlatego że jeżeli chodzi o drogę pomiędzy Złocieńcem a Kaliszem, jest namalowana oś jezdni.  
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Znaczy to zostało zrobione, ale do momentu, dopóki się nie wytrze, to oznakowanie będzie  
i ono zniknie.  
 
Radny Waldemar Buca: 
Ale zawsze pomaga. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Ale to wie Pan, to nie będzie odświeżane, odnawiane, ono w najbliższym czasie po prostu 
zniknie. Jego nie będzie. 
 
Radny Waldemar Buca: 
Przepraszam, a nie można oznakować właśnie pobocza? 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Skrajnych? Można. Jeżeli znajdziemy środki na to, jak najbardziej. 
 
Radny Waldemar Buca: 
O to bym prosił. - Tak że będziemy rozmawiać. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Przypuszczam, że sugestie, jeżeli są, to będą też padały tu w kierunku i szefostwa gminy, do 
Pani i Pana Burmistrza, bo nie będzie to tania impreza. A jeżeli już raz namalujemy i wykonamy 
tę organizację ruchu, to trzeba by było to odświeżać. To już się wiąże z kosztami większymi. 
Jeżeli jest taka potrzeba, możemy to rozpatrzyć. Na pewno będziemy to na Komisji 
Bezpieczeństwa też poruszać, ten temat, będziemy rozmawiać, tam przedstawiciele gminy się 
wypowiadają i policja się wypowiada, tak że nie widzę problemu, żebyśmy też podjęli takie 
rozmowy w tym kierunku. 
 
Radny Waldemar Buca: 
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Bo to dotyczy przede wszystkim bezpieczeństwa, a jednak ruch jest większy na tych drogach 
i dochodzi do wypadków. 
 

Radny Edward Andrzej Herbut: 
Przy okazji, że jest Pan Andrzej Grabowski z Zarządu Dróg Powiatowych, mam takie pytanie. 
Składałem interpelację odnośnie spływu wód na ul. Cieszyńskiej i Śląskiej, cały czas podczas 
opadów to są nie kałuże, ale jeziorko powstaje tam, a z powodu czego? Z powodu tego, że na 
ul. Cieszyńskiej kratki ściekowe, które zostały wykonane prowizorycznie tylko pod 
chodnikiem, który tam był nowo budowany i do parku one są po prostu niedrożne, te krateczki, 
taka prowizorka. I całym strumieniem, rzeką ulicy idzie woda, to jest akurat na ul. Śląskiej i na 
ul. Śląskiej zbiera się jezioro. Tam samochody nawet nie mogą przejechać przez ten czas. I tutaj 
mam taką jeszcze interpelację. Odpowiadacie mi Państwo, że w listopadzie będziecie mieli te 
wszystkie wpusty uliczne itd. Nie wiem, czy w listopadzie coś było robione. W każdym razie 
ta woda z Cieszyńskiej dalej spływa i na ul. Śląskiej, naprzeciwko budynku nr 16, można nawet 
dzisiaj tam podjechać, stoi bardzo duża kałuża, szeroka przy tym wpuście. Nie wiem, czy on 
był oczyszczany, ale powodem to jest przede wszystkim to głównie, może to nie należy do 
zarządu, że ujście przy jeziorze jest zatkane od 2017 r. O co tam zabiegałem i interweniowałem, 
niestety poprzednia władza tego się nie podjęła, tej sprawy. Tam bez przerwy od tamtej pory 
woda stoi. Dzisiaj może Pan tam podjechać, zobaczyć. Stoi tam woda i to dosyć takim dużym 
jeziorkiem, jak to się mówi,  a nie mówiąc już o tym, jak jest właśnie z tej ul. Cieszyńskiej, 
jeszcze raz się powtórzę, płynie woda podczas opadów. To tutaj bliżej, przy tej przepompowni, 
woda do wysokości 0,5 metra nawet stoi, bo ta kratka ściekowa nie nadąża odbierać. 
Oczywiście są powody tego, że trzcina jest tam porośnięta, ale Panią Burmistrz zapytam o ten 
termin wykonania tych przejść odpływów wody, ale tutaj co Państwo zrobicie i kiedy na tej ul. 
Cieszyńskiej, żeby zrobić właściwe odprowadzenie wody? Oczywiście nawierzchnię trzeba 
będzie zrobić, bo ta nawierzchnia też nie ciekawa jest i  odcinek na Cieszyńskiej. To już 
spowoduje, jeżeli to Państwo zrobicie, że na ul. Śląską nie będzie płynął ten strumień wody  
i nie będzie tego potoku. Ale pytanie jeszcze, czy w listopadzie było robione, czy nie było 
robione? Bo ja mam napisane, że w listopadzie Zarząd Dróg Powiatowych będzie udrażniał 
wszystkie odpływy i krawędzie w całej Śląskiej, Cieszyńskiej. To tyle. Dziękuję. 
 

Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Jeżeli było napisane, na pewno było robione tak. Tylko kwestia jest taka, że oczyszczone 
zostały wpusty uliczne, a kanalizacja deszczowa, która istnieje tam, jest mocno przerośnięta 
przez korzenie. Żeby udrożnić ją, to na ten moment wynikałoby, że trzeba rozbierać 
nawierzchnię. Ale w tym roku my nie posiadaliśmy tylu środków, żeby coś takiego robić,  Ale 
tutaj z inicjatywy gminy zostały podjęte kroki w kierunku na ten moment wykonania projektu 
na nową kanalizację deszczową na ul. Śląskiej, Lipowej i fragmencie Zielonej. Jeżeli zostanie 
fizycznie zrealizowane ta inwestycja, to skończy nam się problem. Ale Cieszyńska jest 
następnym etapem, ponieważ Cieszyńska jest wyżej niż Śląska. Czyli realizując tę inwestycję, 
która jest już zaprojektowana, będziemy mieli możliwość wyłączenia się z ul. Cieszyńską z tą 
kanalizacją. Czyli najpierw zróbmy Śląską. Zróbmy separatory, wprowadźmy tę wodę do 
jeziora Maleszewo i do tego zbiornika retencyjnego, który powstaje tam powyżej Lipowej,  
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i będziemy mieli możliwość jakby kontynuacji tej inwestycji. I tutaj mówimy o ul. 
Cieszyńskiej, w tą stronę, ponieważ w chwili obecnej Cieszyńską budując, gdzie tę wodę 
spuścimy, gdzieś ją musimy włączyć. Czyli co, mamy nałożyć dwa projekty na siebie? Chyba 
nie ma sensu, żeby powstał jeden, to jest pierwszy etap. Drugim etapem będziemy kontynuować 
ul. Cieszyńską, a co za tym idzie, jeżeli wybudujemy kanalizację, prawdopodobnie też poprawi 
się nawierzchnia, bo tutaj w jakiś sposób naprawiać, bo nawet przy pracach rozbiórkowych, 
budując kanalizację. 
 
Radny Edward Andrzej Herbut: 
W przyszłym roku Cieszyńska ruszy, tak? 

 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Wie Pan co, Państwa kadencja się zaczęła w tym roku, powiatu też w tym roku. Dajcie nam 
szansę. Nie wszystko naraz. 
 
Radny Edward Andrzej Herbut: 
Ja od 2017 w tej sprawie. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Wie Pan, nie chcę odpowiadać za to, co się działo w poprzednich latach. Zacznijmy coś  
w jakiejś tam kolejności. Tutaj Pani Burmistrz sugerowała i ja się pod tym podpisuję, w którą 
stronę z planami inwestycyjnym na ten moment na terenie Gminy Złocieniec idziemy, jakie są 
złożone propozycje i co chcemy robić. A biorąc pod uwagę, że gmina Złocieniec jest jedną 
 z kilku Gmin na terenie powiatu, powiat musi rozdysponować środki na wszystkie gminy. 
Czyli zacznijmy, wykonajmy projekty i będziemy myśleć, co dalej. Tak że to jest jakiś tam 
krok ku lepszemu i tego się trzymam. 
 

Pan Waldemar Włodarczyk (Prezes Zakładu Ciepłownictwa w Złocieńcu): 
Niestety dzisiaj budżet był zatwierdzany. 
 

Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
Ale, Panie Waldemarze, dobrze Pan wie, że mają być prowadzone i Pani Burmistrz też 
potwierdziła dzisiaj, że mają być prowadzone te projekty. 
 

Waldemar Włodarczyk (Prezes Zakładu Ciepłownictwa w Złocieńcu): 
Nie ma na piśmie, to można sobie gdybać. 
 

Radny Jan Macul: 
Ja mam pytanie do Pana Ulica Żeromskiego w Złocieńcu to jest trasa turystyczna w kierunku 
Lubieszewa. Szczególnie w okresie letnim. Ta ulica nie ma utwardzonych poboczy, nie ma 
chodników i raczej nie będzie, bo od lat składam interpelacje w tej sprawie, tam mieszkają 
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ludzie. Czy byłaby chociaż możliwość postawienia znaku: uwaga piesi? Tak jak na przykład 
gdzieś w turystycznych miastach jest: uwaga, żaby. To tutaj chodzi o życie ludzkie, chodzi 
 o wzrost bezpieczeństwa czy coś takiego, bo wiadomo, przepis jest przepisem i kierowcy, 
i piesi mogliby, powinni respektować te przepisy, ale tam nie ma gdzie uciec w momencie, 
kiedy jest na przykład bardzo niepogoda, bo są te pobocza zarośnięte, nie ma utwardzenia. 
 
Pan Andrzej Grabski (Dyrektor Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim): 
To nie widzę problemu, żeby taki znak. Tam poza terenem, gdzie nie ma tego chodnika, bo 
chodnik się faktycznie kończy, tak jak się kończy cmentarz, i dalej już nie ma. Jest jakieś tam 
pobocze, jakieś. Nie ukrywam, że nie jest to rewelacja żadna. Ale nie ma sprawy, przyjmuję to 
i ustawimy taki znak informacyjny. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 3 głosy "wstrzymujące się”) — podjęła Uchwałę Nr VII/98/2024 w sprawie 
przejęcia przez gminę Złocieniec zadań z zakresu właściwości Powiatu Drawskiego. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Renaty Kawa-Mazur, Radnej 
Anety Kuszmar oraz Radnego Pawła Rudego, którzy wstrzymali się od głosu  - lista głosowania 
imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

7) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w 
Złocieńcu na lata 2024-2026 — druk nr 122; 

 
 
Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Złocieńcu): 
Przedstawię uzasadnienie do projektu uchwały. To szczególnie dotyczy punktu 10. Nakłady 
inwestycyjne w poszczególnych latach. W roku 2024 budowa instalacji fotowoltaicznej 49 kW 
na oczyszczalni ścieków. W wyniku zapytania o negocjację cen kwota 200 000, która była 
zaplanowana zgodnie z kosztorysem, zmniejszyła się do 130 000. W punkcie 8. Modernizacja 
zbiornika na oczyszczalni. Znacznie zmniejszono nakłady na inwestycję. Następnie w roku 
2025. W pozycji 1 Budowa instalacji wody technologicznej do budynku A, to jest budynek, 
gdzie oczyszczamy mechaniczne ścieki. Przeniesiono część nakładów z roku 2024 na 2025. 
Ponieważ oczekujemy na zakup pompy, która będzie pompowała wody technologiczne dla 
naszych pracowników w tym budynku i modernizacja w Cieszynie to jest wymiana pomp  
i zbiornika, kontynuacja prac nastąpi w 2025 r., ponieważ wykonywana będzie sieć 
wodociągowa z Siecina do Cieszyna, żeby zniwelować te kłopoty, które będą związane  
z przerwami w dostawie wody. Zaplanowaliśmy to zrobić w połowie bądź w pierwszym 
kwartale 2025 r., ponieważ będziemy mogli zasilać Cieszyno wodą z miejscowości Siecino. 
Czyli modernizacja zbiornika na oczyszczalni ścieków. To tak jak mówiłem wcześniej, prace 
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przeniesiono na 2025 r., ponieważ wykorzystywaliśmy ten osad, który znajduje się w tym 
zbiorniku do produkcji polepszacza gleby. Dziękuję bardzo 
 

Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Modernizacja przepompowni ścieków przy ul. Brzozowej. Tak, jest też w planach? 
 

Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Złocieńcu): 
Jest w planach. Ona była zaplanowana i ona jest jak gdyby przypisana, dlatego tu nie ma 
żadnych zmian. Tylko przedstawiłem te zmiany, które nastąpiły do tej poprzedniej uchwały.  
 

Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Dziękuję.  
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się") — podjęła Uchwałę Nr VII/99/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością w Złocieńcu na lata 2024-2026. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

8) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 druk nr 124; 

 

Pan Jacek Zbierajewski (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowna Rado, po dokonanych zmianach zwiększymy dochody gminy o kwotę 2 mln 900 
000 zł. Na tę kwotę składają się 2 mln 036 000 zł jako uzupełnienie subwencji ogólnej oraz 
kwota 54 000 zł na realizację programu Asystent rodziny. W dalszej kolejności należy 
zaznaczyć, że zwiększamy wydatki gminy o kwotę 404 000 zł, co następuje zgodnie  
z wprowadzonymi dochodami. I teraz środki zostały przeznaczone przede wszystkim 300 000 
zł na uregulowanie płatności zagospodarowania odpadów komunalnych oraz 54 000 zł na 
wspomniany wyżej Asystent rodziny. Oraz w ramach przesunięć zabezpieczamy środki na 
remonty nieprzejezdnych dróg w kwocie 50 000 zł. Zakup traktorka ogrodowego do utrzymania 
porządku na obiektach sportowych w kwocie 18 000 zł. wydatki inwestycyjne i płatności 
dotyczące placówek opiekuńczo-wychowawczych w kwocie 5000 zł. Wszystkie wydatki, 
dochody nie zostały ujęte po stronie wydatkowej. Zmniejszamy w ten sposób deficyt, 
zmniejszając przychody o kwotę 1 mln 686 000 zł. Wszelkie zmiany zostały ujęte w uchwale 
budżetowej. Dziękuję bardzo. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
”przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) — podjęła Uchwałę Nr VII/ 100/2024 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

9) zmieniającą uchwalę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Złocieniec na lata 2024 — 2032 — druk nr 125; 

 
Pan Jacek Zbierajewski (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dokonywane są zgodnie ze zmianami w budżecie 
i przede wszystkim konieczność podjęcia tej uchwały wynika w tym wypadku głównie z tego, 
że zmniejszamy kwotę deficytu oraz tego, że jest to ostatnia uchwała Wieloletnia Prognoza 
Finansowa, oraz tego, że ona musi być jak najbardziej urealniona na koniec roku, musi być 
zgodna z danymi w budżecie Gminy Złocieniec, to jest formalnością. Dziękuję bardzo. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) — podjęła Uchwałę Nr VII/ 101/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2024 — 2032. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 

10) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 
Złocieńca — druk nr 123; 

 
Radna Renata Kawa-Mazur: 
Tak jak mówiłam przy wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca, skarga wpłynęła 
3 dni temu do Rady Miejskiej i będzie rozpatrywana dopiero na sesji styczniowej. To 
spowoduje przekroczenie 30-dniowego terminu, jaki ma rada na rozpatrzenie skargi.  
W związku z powyższym zasadnym jest przyjęcie uchwały, która przedłuży termin rozpatrzenia 
skargi i upoważni Przewodniczącą Rady do zawiadomienia skarżącego o przedłużeniu terminu 
i wyznaczeniu nowego na 31 stycznia 2025 r. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 0 głosów "wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr VII/ 102/2024 w sprawie 
przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca. 
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Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 7: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
1) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 

a) w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej gminy Złocieniec na 
2025 rok — druk nr 108; 

 
Uchwała Nr 50.134.9.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie wydania opinii o projekcie budżetu Gminy 
Złocieniec na 2025 r. Na podstawie art. 13 pkt 3 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 
października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie w osobach: Remigiusz Szymański, przewodniczący, Jolanta 
Kuźmicka, członek, Marek Dulewicz, członek, pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Złocieniec na 2025 r. Państwo radni otrzymali uchwałę. Nie będę 
już czytała tutaj uzasadnienia. Każdy ma możliwość się zapoznania. 
 
Punkt 7: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
2) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 

b) w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego  
w projekcie uchwały budżetowej gminy Złocieniec na 2025 rok — druk nr 109; 

 
 
Uchwała Nr 50.134.10.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Złocieniec na rok 2025. Na 
podstawie art. 246 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych w związku 
z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. regionalnych izbach obrachunkowych Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w składzie: Remigiusz Szymański, 
przewodniczący, Jolanta Kuźmicka, członek, Marek Dulewicz, członek, pozytywnie opiniuje 
możliwość sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Złocieniec na 2025 r. Podobnie jak poprzednią uchwałę Państwo otrzymaliście, zostaliście 
zapoznani również z uzasadnieniem. 
 

Punkt 7: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
3) wnioski komisji problemowych RM w Złocieńcu do projektu budżetu gminy 

Złocieniec na 2025 rok; 
 

Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Z tego, co wiem, takich wniosków żadna komisja nie złożyła. 
 
Punkt 7: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
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4) dyskusja; 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo, ja będę chciała wyrazić swoją opinię 
i podkreślić przede wszystkim, że pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej to dla 
nas potwierdzenie, że zarówno nowy skarbnik, jak i wspierająca pracę i pracująca  
z upoważnienia Pani Skarbnik wykonująca pracę główna księgowa Pani Marta Żdanowicz 
przygotowali projekt budżetu na rok 2025 w sposób odpowiedzialny i pozwalający prowadzić 
przejrzystą politykę finansową. Podejmowane działania finansowe naszej gminy są w związku 
z tym prowadzone w sposób odpowiedzialny i zgodny z przepisami. To dowód na to, że ta 
polityka budżetowa sprzyja stabilności i rozwojowi. Jestem dumna bardzo z pracy naszego 
zespołu i wdzięczna im za zaangażowanie. Taki wynik motywuje do pracy na rzecz 
mieszkańców, realizacji zaplanowanych inwestycji i zapewnienia stabilnego rozwoju naszej 
gminy. I chciałabym w tym momencie podkreślić, że podczas ostatniej sesji podziękowałam, 
nie pracując z  Panią Skarbnik za jej pracę. Nie wiem, czy wysłuchała też m.in. tego  
w przemówieniu moim, miała przygotowane podziękowania. Jeżeli Pani Skarbnik odwołana 
wyszła wówczas z tej sali, to dlatego go nie dostała. Uważałam, że najważniejsze będzie 
podziękować przede wszystkim  Pani Marcie Żdanowicz za pracę, którą wykonała na rzecz 
tegorocznego budżetu, a później we współpracy z przyszłym Panem Skarbnikiem. Dziękuję 
bardzo. 
 

Radna Barbara Pawłowska: 
Szanowni Państwo, Pani Burmistrz, Panie Burmistrzu, a przede wszystkim Pani Skarbnik. 
Pracowaliśmy, spotykaliśmy się na komisjach, bezpośrednio z Panem Skarbnikiem 
rozmawiałam, ale chciałabym, żeby tu jeszcze wybrzmiało parę rzeczy, tak już dla pewności. 
Z uwagi na to, że reprezentuję przede wszystkim okręg wiejski, moje pytanie jest odnośnie do 
budżetu Złocieniecki Ośrodek Kultury czy starczy pieniędzy na świetliczanki  w sołectwach, 
świetlicach wiejskich w Gminie Złocieniec? Bo mam tutaj sprzeczność komunikatów  
i chciałabym, żeby to wybrzmiało, nie mamy świetliczanki z powodów finansowych, czy ta 
świetliczanka będzie w 2025 r.? Podobnie tutaj ma Siecino, Stawno, co jest istotne. Istotne jest 
to, że tu mowa o umowie na pół etatu, a nie o umowie zleceniu.  Z uwagi na to, że ludzie po 
prostu chcą stażu, a umowa zlecenia niestety im tego nie gwarantuje. Drugi punkt, ważny. 
Pracownik gospodarczy dla sołectwa. Czy faktycznie jest? Bo tutaj liczby są 
niedoprecyzowane. Pół etatu od maja do końca października. Istotne jest, przedyskutowaliśmy 
to już sobie tak skrupulatnie z Panem Skarbnikiem odnośnie do remontu dróg. Mowa tutaj jest 
o tych remontach bieżących. Jest taka ilość środków, jaka jest, ale tu mam takie zapewnienie, 
że tych środków na te remonty bieżące wystarczy. To są takie istotne. Wiadomo, sprzątanie, 
przycinka drzew, istotne rzeczy, które dotyczą bezpośrednio terenów wiejskich, o których się 
tak bardzo mało mówi. Dziękuję bardzo. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Jeśli mogę, to jeszcze bym chciała odpowiedzieć na te pytania. Szanowni Państwo, na pewno 
budżet jest tak przygotowany, żeby zapewnić zrównoważony rozwój. Teraz musieliśmy 
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dostosować wydatki i zbilansować do dochodów. W związku z powyższym dokładaliśmy,  
w cudzysłowie, do tego, co mamy, na tyle, na ile nam starczy. I każda jednostka czy to spółki 
otrzymały zwiększoną o procent, to tu Pan Skarbnik by powiedział, też m.in. na wzrost 
wynagrodzeń. To nie zaspokaja, Państwo dobrze wiecie, potrzeb i priorytetów składanych, 
jeżeli chodzi o te projekty przygotowane do tego budżetu, bo projekty zawsze zakładają na 
takim poziomie, jakby zarządzający chciał, żeby było,  a my musimy dostosować do 
możliwości naszego budżetu. I gwarantuję, bo nie zgadzam się z tym określeniem, że wsie są 
zapomniane, będzie, dopiero rozpoczynamy. Dopiero rozpoczynamy nasze prace z naszym 
budżetem, a nie połowicznie konstruowanym przez poprzedników. Natomiast rozpoczynamy  
i na pewno na sołectwach te inwestycje zaplanowane już się dzieją. Jesteśmy po spotkaniach 
wielokrotnych na konwencie. Wiecie Państwo dobrze, że też komisja tutaj i przewodniczący 
Komisji Wsi też priorytety co do pracowników gospodarczych przedkładał i ja zapewniłam, że 
pracownik gospodarczy będzie, i on jest uwzględniony,  wynagrodzenia od maja do 
października, czyli więcej o 1 miesiąc,   niż było do tej pory. Jeżeli mówimy o świetlicy, nawet 
jeśli Pani Dyrektor Złocienieckiego Ośrodka Kultury, jak i inne jednostki dostosowały do 
możliwości, które mamy w budżecie,  to nie znaczy, że my pieniędzy nie znajdziemy  
w przyszłym roku na to. I tak jak mamy wstępnie, ale musi być najpierw wyremontowana 
świetlica czy też  w Siecinie, żeby takie pieniądze się znalazły. Co do umowy o pracę to nie 
jest z tego, co wiem, na tę chwilę możliwość, bo rekomendowana jest umowa na zlecenie, 
zawierana. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Ale konkretnie jeśli chodzi o pracownika gospodarczego mowa jest o pół etacie?  
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Nie. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Umowa zlecenie? Bo komisja wsi, jak dobrze pamiętam, pół etatu, ja składałam do budżetu na 
2025 pół etatu. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
W zależności od potrzeb, już w tej chwili nie pamiętam, Pan Radosław jako przewodniczący 
komisji, Pan radny na pewno taką  informację przekazywał. Na pewno było to dyskutowane  
i według potrzeb sołtysów było dostosowane. 
 

Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Ja chciałam może uzupełnić do wypowiedzi Pani Burmistrz o tych umowach zlecenia. To 
wynika z audytu, który gmina przeprowadziła i tam jest rekomendacja, jeden z wniosków mówi 
o tym, żeby w świetlicach, w których jest niska frekwencja, po prostu stosować umowę 
zlecenia. Dziękuję. 
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Radny Jan Macul: 
Ja w sprawie wsparcia i zaplanowania dotacji dla klubów i stowarzyszeń sportowych. 
Spotykały się grupy działaczy z udziałem również radnych i wypracowały one w miarę 
obiektywne kryteria dotacji przyznawanych przez gminę na działalność statutową tych klubów,  
m.in. poziom wykształcenia kadry instruktorsko-trenerskiej, liczebność grup ćwiczebnych, 
kwalifikacje zawodników, zawody międzynarodowe, mistrzostwa kraju, makroregionu, 
województwa, regionalne, lokalne, aktywność promocyjna w środowisku lokalnym w kraju 
 i za granicą, wykorzystanie środków oczywiście zgodnie z zadaniami statutowymi jako obiekt, 
pozyskiwanie wsparcia finansowego w ramach projektów zewnętrznych i w ogóle z zewnątrz, 
dotowanie stowarzyszeń prowadzących szkolenie głównie z dziećmi i młodzieżą, śladowo 
 z Olimp Oldboys i weteranów. I wszystkie strony to zaakceptowały.  Ale, proszę Państwa, ja 
w kontekście statutowych stowarzyszeń sportowych. W ostatni weekend uczestniczyłem  
w konferencji trenerów kadr, trenerów, koordynatorów kadr wojewódzkich organizowanych 
przez Zachodniopomorską Federację Sportu z udziałem urzędników Biura  Ministerstwa Sportu   
i Turystyki.  Chodzi o to, aby proces kryterialnego dotowania właśnie zadań w kulturze 
fizycznej był bardziej doskonały w oparciu przede wszystkim o przesłanki obiektywne. O co 
mi chodzi?  Proszę państwa, 80% samorządów korzysta z tzw. rankingu systemu sportu 
młodzieżowego 2021, 2024, on tak rokrocznie jest budowany. Ten ranking to jest system 
właśnie sportu organizowany przez Ministerstwa Sportu. To spójny, jednolity dla wszystkich 
dyscyplin system klasyfikacji polskiego sportu młodzieżowego. Budowany corocznie 
uwzględnia wyniki z głównych imprez, zwykle mistrzostwa Polski, dla 4 grup wiekowych: 
młodzik, junior młodszy, junior i młodzieżowiec, w naszym przypadku śladowo, aczkolwiek 
kiedyś karateka Wojtka, syn, który teraz jest, zdobywa mistrzostwa w seniorach, zdobywał 
również punkty jako młodzieżowiec. I udostępnione wyniki dają możliwość oceny  
i porównania osiągnięć sportowych w rywalizacji klubów województw, powiatów i gmin   
w całym kraju I proszę Państwa, tak jak wspomniałem, 80% samorządów korzysta z tegoż 
rankingu, traktowanego jako wymierne i obiektywne kryterium dodawania i oceny 
stowarzyszeń sportowych. Tego kryterium ewidentnie zabrakło we wsparciu klubów w naszej 
gminie. A te samorządy, które nie korzystają,  to nie mają wyników sportowych na tym etapie. 
I chciałem Państwu przytoczyć, że rokrocznie mamy wyniki sklasyfikowane na poziomie 
właśnie ministerialnym w tym rankingu. W tym roku, za 2024, UKS Traper w tym 
ogólnopolskim rankingu został najwyżej sklasyfikowany spośród rodzimych klubów  
z wynikiem 23 punkty.  MKS Junior Lekkoatletyka zdobył 7,5 punktu, to jest całkiem niezły 
dorobek. I UKS Szkwał z wynikiem 8 punktów również. Czyli te 3 stowarzyszenia liczą się  
w kraju. My mamy uznanie w kraju, a zabrakło tegoż kryterium w tej ocenie stowarzyszeń  
w naszej gminie. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
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Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, podział środków dla klubów sportowych to wynik 
szczegółowej analizy potrzeb, osiągnięć oraz planów rozwojowych poszczególnych 
organizacji. Mnie zależy, Państwu zależy, wiem, jak ważny jest rozwój i dotowanie, 
i wspieranie szczególnie dzieci i młodzieży na terenie naszej gminy. Rozumiem, że decyzje 
różne finansowe mogą budzić wątpliwości, dlatego pozwoliłam zaprosić sobie przedstawicieli 
klubów sportowych. Odbyliśmy 4 spotkania, 4 spotkania, burzliwe, pełne emocji spotkania,  
w czasie, których próbowaliśmy wybrać kategorie i kryteria zaakceptowane przez większość. 
Więc ja bym tutaj teraz nie powielała tego kolejnego, że czegoś nie zrobiliśmy, ponieważ 
większość, nie pamiętam w tej chwili, ale prawie stuprocentowa obecność na przynajmniej 2 
spotkaniach przedstawicieli prezesów zajmujących się sportem dzieci i młodzieży była obecna. 
Większość decydowała i przy burzliwej dyskusji ten kompromis, który dla nich, dla niektórych 
może być niezadowalający, wypracowaliśmy. Ale dla Państwa informacji, dzisiaj 
zaplanowaliśmy kwotę w budżecie na ten rok, w projekcie budżetu 400 000, to bardzo dużo. 
Szanowni Państwo, poprosiłam dzisiaj Pana Skarbnika, żeby przekazał,  jak wyglądał plan.  
W 2020 r. była to kwota 331 200 zł. W 2021 295 900 zł, w 2022 291 900, w 2023 279 900 zł. 
W 2024, co niektórzy nazywają to rokiem wyborczym, ta kwota wzrosła o prawie 100 000. To 
była kwota 370 000. I teraz my proponujemy 400 000. I ja na spotkaniu wyraziłam swoją opinię. 
I po raz pierwszy dajemy jeszcze do wykorzystania możliwość skorzystania z art. 19a z pożytku 
publicznego. Po raz pierwszy jest kwota na wykonanie zadania z dofinansowaniem zadania 
publicznego nieprzekraczająca kwoty 10 000. Dajemy tę kwotę 30 000. Po raz pierwszy. Ja też 
miałam takie poczucie, że i tak są niektórzy niezadowoleni. Pozostawię to bez komentarza. 
Jasne, zawsze będzie jakieś poczucie niesprawiedliwości, będą różne działania. Szanowni 
Państwo, ja Państwu też mówiłam, Pan Sekretarz zaproponował, myślę, że to się spotka z dużą 
akceptacją, mi ten pomysł się bardzo spodobał,  projekt, wniosek o finasowanie, 
dofinansowanie zadań, objęcie patronatem przez Burmistrza Złocieńca. To będzie kolejna 
możliwość na pozyskanie środków. Będą jeszcze inne możliwości. Można skorzystać  
z dofinansowania czy to z powiatu, z innych programów, od marszałka czy społecznych.  
W związku z powyższym, szanowni Państwo, zagwarantowaliśmy też Państwu w uchwale 
chyba październikowej czy listopadowej, nie pamiętam, żeby kwota dotacji dla klubów nie była 
nigdy niższa. Tak, uważam, że zrobiliśmy na tym etapie też sporo. Ja wiem, że zawsze będzie 
niewystarczająco, ale popatrzcie Państwo, że też robimy tak, żeby wychodzić naprzeciw 
Państwa oczekiwaniom. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jan Macul: 
Pani Burmistrz i Szanowna Rado, tu nie chodzi o niezadowolenie. Chodzi o to, żeby proces 
dotowań był bardziej doskonały w oparciu przede wszystkim o przesłanki obiektywne. Jasne, 
że dotyczy to akceptacji wszystkich podmiotów,  które uczestniczą i ubiegają się o te dotacje. 
Ja tylko zwracam uwagę na to, że 80% w skali kraju, żyjemy w tym kraju, korzysta z tego 
kryterium, a u nas jest to pominięte. W związku z tym tylko chciałem zaakcentować Państwu. 
Pozostałe jak najbardziej. Ja również akceptuję  te wszystkie kryteria, które zostały kolegialnie 
wypracowane. Ale chciałem Państwu zwrócić uwagę, jak to jest w skali kraju z racji tego, że 
jestem koordynatorem i miałem okazję rozmawiać właśnie z przedstawicielami ministerstwa 
na tym etapie. Dziękuję bardzo. 
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Radny Waldemar Buca: 
Pani Burmistrz, ja składałem indywidualny wniosek do budżetu. Czy jest szansa na realizację 
w roku 2025? Chodzi o postawienie 2 lamp na ul. Cegielnianej i ułożenie chodnika między ul. 
Orzeszkową, tam, gdzie są te schody. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pochylam się nad każdym wnioskiem, nad każdą Państwa interpelacją. Będziemy szukać 
rozwiązania i możliwości na realizację tych zadań. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Ja mam taką jedną uwagę, jeśli chodzi o budżet i żeby zwiększyć jego możliwości, powinniśmy 
kłaść większy nacisk na to, aby realistycznie wydawać, może nie tyle wydawać, ale 
spowodować, aby pieniądze z budżetu szły na środki własne, które będą pozyskiwały środki 
zewnętrzne. I te środki zewnętrzne trzeba pozyskiwać z każdego możliwego źródła. I to jest 
taka moja uwaga. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Ja oczywiście wychodzę z tego samego założenia. My taką zasadę przyjęliśmy, że zadania 
realizowane będą te duże integracyjne tylko i wyłącznie, jeśli będzie dofinansowanie. I takich 
możliwości na dofinansowanie będziemy szukać nieustannie. Pierwszy wniosek  
o dofinansowanie to byłoby o przebudowę deptaka. Dziękuję bardzo 
 
Radny Edward Andrzej Herbut: 
Ja muszę jeszcze wspomnieć, że jak zacząłem działać odnośnie do terenu przy ul. Śląskiej, 
ponieważ to był bardzo ciekawy taki teren, w przeszłości tam były organizowane różne 
imprezy, bo nie było terenu w Złocieńcu innego jak tylko tam. Ten teren wyglądał jako tako, 
czyli jezioro nie było zarośnięte i cały teren zielony był w miarę dobry. Ale zaczęło coś tam się 
dziać takiego, co ja zauważyłem, zacząłem chodzić do Pana Burmistrza Włodarczyka  
w sprawie, bo śmieci tam zostały wywalone na to całe nabrzeże, gdzie w tej chwili stoją wiaty, 
gdzie jest pomost, tam było jedno śmietnisko. Interweniowałem w tej sprawie przez parę lat. 
W 2013 r. dzięki właśnie mojej interwencji i przychylności burmistrza Włodarczyka powstał 
tam piękny teren, gdzie zostały wybudowane 2 wiaty, plac zabaw dla dzieci, pomost. Zaczęto 
nawet tę trzcinę wycinać. Oczywiście usunięto wszystkie śmieci, które tam były, chyba 2 czy 
3 przyczepy w jednym miejscu dosłownie różnego rodzaju śmietnisko tam było. I trzcinę tę też 
zaczęto tam wycinać. Już nie było jej 2 metry od brzegu, tylko to jezioro było bardzo dobrze 
widoczne. Ale znalazł się pewien pan z powiatu, który z Urzędu Marszałkowskiego akurat tutaj 
aspirował do spraw wód i zatrzymał to wszystko. Szkoda, bo moglibyśmy więcej zrobić. 
Dlatego z tego powodu, że tej trzciny nie usunięto w pewnych miejscach, to w tej chwili od 
budynku 16, o którym dzisiaj mówiłem tutaj dla Pana z Zarządu Dróg, ciągle tam stoi woda od 
2017 r., ponieważ na nabrzeżu tego jeziora jest zasypany ten wypływ z tego odbioru wody z tej 
ulicy, właśnie z tego odcinka. I do tej pory to nie zostało zrobione. Od 2017 r., interweniowałem 
już do poprzedniego burmistrza, ale nic się w tej sprawie nie działo. Trzcina rosła niestety 
dziesięciokrotnie. Nieciekawie to wygląda. Brzydko, można powiedzieć. I tutaj pytanie do Pani 
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Burmistrz, a Panu Włodarczykowi dziękuję za to, że powstał tam taki teren piękny 
rzeczywiście, bo ten teren jakby nabrał takiego kunsztu, takiego dobrego. Tam przychodzili 
mieszkańcy z całego miasta prawie na ten teren, na ten plac zabaw. Był bardzo ciekawy. Mam 
pytanie do Pani Burmistrz, czy w tym sezonie zimowym do wiosny, jak pozwoli aura, ta trzcina 
zostanie w jakiś sposób usunięta, szczególnie przy tych dopływach wody, które idą z ul. 
Śląskiej, Zielonej, Lipowej itd., i oczyszczony właśnie ten odpływ spod budynku 16, bo jeżeli 
tego nie zrobimy, to będzie tragedia. Ta trzcina blokuje odpływ wody i myślę, że w tym sezonie 
zimowym należałoby przystąpić do wykonania tych prac. Dziękuję bardzo. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Na pewno musimy to zrobić zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Nie znam nikogo, 
kto w tej chwili mógłby pójść tam nad jezioro, pochodzić po wodzie i tych trzcin się pozbyć. 
W związku z powyższym poczekamy też na odpowiednie możliwości.  Ale przede wszystkim, 
tak jak powiedziałam, musi to być zgodnie z prawem i w granicach prawa. Na pewno będzie 
posprzątane. 
 
Radny Edward Andrzej Herbut: 
Z powrotem zbierają się śmieci w tym samym miejscu, co kiedyś były. Już tego jest tam dosyć 
dużo. Tak że to jest bardzo poważna sprawa. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Jacek Zbierajewski (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Może na początek chciałbym się pokrótce odnieść do sformułowania jakie padły, pytań, które 
zostały zadane. To w pierwszej kolejności to budżet na przyszły rok, w roku w budżecie dotacja 
jest większa niż w tym momencie w roku bieżącym o 240 000 zł. Moim zdaniem  
z powodzeniem powinna wystarczyć na zapewnienie wydatków na wynagrodzenia, ale to jest 
niezbędne minimum. I tak, potwierdzam, wydatki na wynagrodzenia są zapewnione. Drogi 
publiczne, jeżeli chodzi o remonty bieżące i utrzymanie dróg, to w budżecie, który był 
uchwalany o podobnej porze rok temu, kwota była mniejsza względem tej kwoty, którą dzisiaj 
proponujemy, o ponad 300 000 zł. I to jest start i pułap, z jakiego zaczynamy, przypominam. 
To, co się dzieje na początku roku, rzadko kiedy ma odzwierciedlenie  w tym, co jest na koniec 
roku, gdyż budżet jest płynny, większy, mniejszy. I przykładem jest też ten rok, jak wydatki 
zostały zwiększone, to jest druga rzecz. Jeżeli chodzi o stowarzyszenia, to w podobnym 
kontekście sformułuję swoją wypowiedź. Około 130 000 zł więcej na starcie w roku 2025 niż 
na starcie w roku 2024. Moim zdaniem to jest duża kwota. Pozyskiwanie środków, jeżeli chodzi 
o pozyskiwanie środków, to głównie odniosę się do inwestycji, bo takie dane po pierwsze nie 
wpadają w oko mi i jakby są najbardziej znaczące, bo przemawiają swoim ogromem, na starcie  
w roku 2025 mamy wydatki majątkowe pokryte w ponad 80% przez dochody majątkowe. To 
może sobie Państwo uzmysłowić, jak to jest duża kwota i jak mały odsetek dokładamy, gdyż  
w większości, najbardziej wiodących i znaczących zadań inwestycyjnych, które będą 
realizowane w nadchodzącej kadencji, jeszcze nie ma ujętych w projekcie budżetu, gdyż 
dopiero umowy podpisywane będziemy realizowali na początku przyszłego roku, na pierwszej 
sesji. Chodzi mi konkretnie o ZIT. I tu dopiero będziemy mogli powiedzieć, jak duży zakres 
jest dochodów względem wydatków majątkowych. Co do bieżących na razie się nie będę 
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odnosił, bo to są mniejsze kwoty i jest ich tak dużo i rozbieżność tak duża, że szkoda czasu.  
Jeżeli są pytania, to chętnie odpowiem. Jeszcze kolejna rzecz to taka, że trzeba pamiętać, że tak 
jak przed chwilą powiedziałem, musimy z czymś wystartować. To, że jeżeli są jakieś wasze 
pomysły i jeżeli nie są ujęte w budżecie, to nie znaczy, że w trakcie roku nie mogą się w nim 
znaleźć. Kwestia tego, żeby rozmawiać. I do tego zachęcam. Dziękuję. 
 

Punkt 7: Uchwalenie budżetu gminy Złocieniec na rok 2025: 
5) podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Złocieniec na 2025 rok — druk nr 110. 

 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 1 głos "wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr VII/103/2024 w sprawie budżetu 
Gminy Złocieniec na 2025 rok. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Moniki Kuczyńskiej – Kochanej, 
która wstrzymała się od głosu - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata  
2025 - 2032; 

1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 
sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2025-2032 — druk nr 111; 

 
Uchwała Nr 50.134.11.2024 Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  
z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2025–2032. Na podstawie art. 13 pkt 12 w związku z art. 
19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych 
 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w osobach: Remigiusz 
Szymański, przewodniczący, Jolanta Kuźmicka, członek, Marek Dulewicz, członek, 
pozytywnie opiniuje przedłożony projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2025–2032.  
 

Punkt 8: Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata  
2025 - 2032; 

2) dyskusja; 
 
Brak dyskusji. 
 
Punkt 8: Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata  
2025 - 2032; 

3) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec 
na lata 2025 — 2032 — druk nr 112. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów "za”, 0 głosów 
"przeciw”, 1 głos "wstrzymujący się”) — podjęła Uchwałę Nr VII/104/2024 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2025 — 2032. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Monika Kuczyńska – Kochana, 
która wstrzymała się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Roman Cyc) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 

Punkt 9: Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Złocieńcu na 2025 rok: 
1) komisji organizacyjnej — druk nr 113; 
2) komisji skarg, wniosków i petycji — druk nr 114; 
3) komisji rozwoju gospodarczego i budżetu — druk nr 115; 
4) komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego druk nr 

116;  
5) komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki — druk nr 117; 
6) komisji wsi i rolnictwa — druk nr 118. 

 

Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Komisje stałe Rady Miejskiej w Złocieńcu przygotowały swoje plany pracy na 2025 rok, więc 
są wszystkim Państwu znane. Czy są jakieś pytania odnośnie do tych planów pracy? Nie widzę. 
Dziękuję bardzo. 
 

Punkt 10: Komunikaty i oświadczenia. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Krótkie, konkretne pytanie, Pani Burmistrz i Panie Burmistrzu, mam pytanie, czy jest możliwe 
jeszcze w tym roku zakupienie materiału tzw. klińca, tudzież tego asfaltu frezowanego? 
Konkretnie chodzi o to, że mieszkańcy sołectwa Kosobudy bardzo proszą o taki materiał, 
 a z kolei mieszkaniec, przedsiębiorca, wykonawca usługi już we własnym zakresie. Chodzi 
tylko o materiał, bo jest problem z dojazdem do posesji. Dziękuję. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
W budżecie mamy jakieś pieniądze na paragrafach związanych z utrzymaniem dróg. Powiem 
szczerze, ale problem jest z dostępnością materiałów. Doświadczyliśmy tego już teraz, na 
etapie, kiedy w Parku Żubra chcieliśmy zrobić jedną z alejek. Także nie jestem w stanie Pani 
radnej obiecać tego w tym momencie. Dołożymy starań, jak jest taka możliwość, żeby 
partycypacja Państwa w postaci wykonania tego, wydaje mi się, że to dogadamy. 
 
Radny Roman Cyc: 
Ja w podobnym temacie. Chodzi o ul. Dębową, Wierzbową, Truskawkową, Wiosenną. Niestety 
aura nie sprzyja tym drogom gruntowym, drogi po każdych deszczach i ulewach są w coraz 
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gorszym stanie. Tutaj mieszkańcy mi komunikują, że ich pojazdy, psują się zawieszenia. Teraz 
słyszałem, że jest problem z klińcem, z tym materiałem do utwardzania dróg. Z tego, co 
pamiętam podczas spotkań przed wyborami tutaj Radny Pokutyński zaproponował coś takiego, 
żebyśmy zbierali gruz, który byśmy później mogli mielić i przeznaczać na te nasze drogi 
gruntowe. Czyli jesteśmy w stanie dalej to robić? 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Gruz zasadniczo jest odpadem, materiałem budowlanym, odpadem, który ciężko gromadzić, 
nie mamy gdzie, bo nie mamy magazynu. Niemniej uwaga może i słuszna. Trzeba się pochylić 
nad tym, żeby podjąć działania i żeby to wprowadzić w życie. Troszkę się dziwię, bo powiem 
szczerze, nie dalej niż 3 miesiące temu czy 4 miesiące temu ul. Wiosenna była wyrównana 
dosyć mocno. Także jeśli ten stan jest taki, jaki jest, postaramy się coś z tym zrobić, jednak, 
szanowni Państwo, to jest trochę takie wydawanie pieniędzy czy wyrzucanie ich prosto w błoto. 
Niemniej zdajemy sobie sprawę z tego, że ludzie muszą dotrzeć  do swoich nieruchomości. 
Także jak jest taki problem, proszę o zgłaszanie indywidualnie. Będziemy indywidualnie 
rozstrzygać i podejmować działania, żeby to docieranie do domów było jak najmniej 
kłopotliwe. 
 

Radny Roman Cyc: 
Ale to jest też spowodowane pewnymi zaniedbaniami w latach poprzednich, bo na tych akurat 
drogach gruntowych, zamiast nawozić jeszcze i wyrównywać, to przyjeżdżała tzw. równiarka, 
która spychała jeszcze to, co tam zostało, gdzieś tam na boki, przejechał walec i było OK. A ta 
warstwa tego kruszywa gdzieś tam zniknęła. Ona wsiąknęła w tę ziemi i tyle. Ja wiem, że to są 
duże koszty, ale to trzeba było konkretnie już zrobić, bo nie wiadomo kiedy będą na te ulice 
pieniądze, żeby je zrobić, a niestety mieszkańcy, tak jak burmistrz powiedział, chcieliby tą 
suchą nogą wydeptywać. Dziękuję. 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Jeszcze w odniesieniu do właśnie ul. Dębowej. Mieszkańcy zgłaszają do mnie również takie 
potrzeby i na pewno nasi pracownicy do nich bezpośrednio docierają z zapewnieniem,  
w którym momencie, w którym miesiącu, którego dnia takie prace będą wykonane. Takie, które 
pomogą trwać każdego dnia. Dziękuję bardzo 
 
Radny Waldemar Buca: 
Panie Burmistrzu, ja mam do Pana prośbę. Chodzi o ul. Podmiejską. Tam jest taka barierka 
przy pojemnikach. Jest taka wygięta, żeby można ją było naprawić.  
 

Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ta zielona?  
 
Radny Waldemar Buca: 
 Ta zielona.  
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Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Już zgłoszone. 
 

Radny Waldemar Buca: 
Dziękuję bardzo. 
 
Radna Romana Kowalewicz: 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo, 12 grudnia byłam na spotkaniu  
w Zachodniopomorskim Urzędzie Wojewódzkim z Panią minister Marzeną Okłą- 
Drewnowicz, bo to jest Pani minister ds. polityki senioralnej w sprawie bonu tego dla seniorów, 
który według wszelkich ustaleń ma wejść w życie od 2025 r.  To będzie faktycznie pomoc dla 
tych, którzy pracują i mają potrzebę też opiekowania się osobą starszą. Będą mogły ubiegać 
się, tak jak to „babciowe”, o taki bon. To będzie zadanie własne, tak jest planowane, jako 
zadanie własne gminy. I tutaj oprócz tego, że będzie pomoc dla seniorów, od połowy 2025 r.  
z programów unijnych, z KPO będzie szkolenie dla osób, które będą chciały opiekować się 
tymi osobami starszymi, czyli tak jak u nas w naszej gminie bezrobocie jest duże, więc może 
będzie to szansa na pozyskanie nowego zawodu. Czyli z jednej strony seniorzy będą 
zaopiekowani, a z drugiej strony osoby  będą mogły się przekwalifikować, ponieważ wszyscy 
wiecie, jak statystyki wyglądają, jak się społeczeństwo starzeje, że to będzie nowa przestrzeń 
zawodowa dla ludzi, ponieważ będzie tych opiekunów osób starszych potrzeba bardzo dużo, 
tak że my jako gmina, z Komisji Spraw Społecznych będziemy musieli się pochylić nad tym 
tematem. Jestem na bieżąco w kontakcie i po nowym roku bardzo chętnie tak szczegółowo 
opowiem,  jak to wyglądało i jakie są założenia tego bonu. Dziękuję. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Pani Burmistrz, ja bym chciała zapytać o to, co możemy zrobić, żeby ograniczyć, bo dostaję 
dużo informacji od moich mieszkańców z osiedla Pomorskiego, ale też z ul. Spacerowej, zresztą 
widać to też przy ul. Leśnej, gdzie widać dużą szkodę wyrządzoną przez dziki. Myślę, że to nie 
jest tylko problem mojego okręgu, ale wielu z radnych. Co możemy zrobić, żeby jakoś 
zmniejszyć po prostu te szkody?  Żeby na przykład dzieci mogły wyjść spokojnie rano do 
szkoły czy do pracy. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, odpowiadając Pani radnej, że to problem nie tylko Złocieńca, nie tylko problem osiedla 
Pomorskiego. Pan Andrzej przychodzi co tydzień chyba do urzędu, informując, że takie szkody 
są na Śląskiej i jaka to wizytówka dla miasta. Po pierwsze to zacząć od tego, co jest 
najistotniejsze, czyli nie dokarmiać. Po drugie musimy uporządkować system, który nam się 
nie bilansuje. Związany jest z niewłaściwym sposobem dbania też i segregowania odpadów. 
Wiemy, jakie ponosimy koszty. Podwyżki cen za gospodarowanie odpadami nie bilansują 
budżetu. Teraz to, że Państwo przyjmowaliście, że trzeba dopłacać z tzw. kroplówki, m.in. też, 
żeby zbilansować całą tę gospodarkę odpadami, na pewno przed nami bardzo dużo zadań 
 i pierwsze rozmowy już były czynione m.in. z prezesem Spółdzielni Postęp w Złocieńcu, żeby 
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zamykać altany śmietnikowe, próbować jakoś porządkować, ale przede wszystkim dbać  
o własny ten kawałek przestrzeni, który mamy i później porządkować. Na razie wiem, że się 
dziki uspokoiły, może to pogoda taka jest, a nie inna, natomiast nie rozwiążemy problemu. 
Działania prowadzimy wspólne, ma pewne patenty Komendant Straży Miejskiej. Zapraszam 
na spotkanie, porozmawiamy sobie wtedy. Dziękuję. 
  
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Dziękuję. Skorzystam z zaproszenia. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, jak mogę, będę miała krótkie życzenia, ale nie wiem, bo żeby zamknięcia 
sesji nie było natychmiast, bo ja później zapomnę, nie będę miała przestrzeni, żeby powiedzieć. 
Więc poproszę o możliwość powiedzenia czegoś na koniec. 
 
Punkt 11: Trybuna obywatelska. 
 
Nikt nie zgłosił chęci wystąpienia podczas Trybuny Obywatelskiej, w związku z czym 
przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Punkt 12: Zamknięcie Sesji. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Stwierdzam, iż porządek obrad został wyczerpany.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, szanowni Państwo, jako że jest to ostatnia sesja w tym 
roku, roku niełatwym, takim, który przynosił wiele zmian, wyzwań, refleksji i czas przede 
wszystkim najbliższego momentu spotkania w rodzinnym gronie, spojrzenia trochę przez 
pryzmat tego, co najistotniejsze, czyli rodziny, bliskości. Ja życzę Wam, szanownym Państwu, 
przede wszystkim ciepłej atmosfery, bliskości serca, tego dobra, które możemy w każdej chwili 
naszego życia wydobywać. Życzę Państwu dużo cierpliwości, wytrwałości, żebyśmy wspólnie 
mogli realizować ten budżet, który się udało dzisiaj na sesji uchwalić. Dziękuję Państwu za 
Waszą pracę, zaangażowanie, wszystkim mieszkańcom, życzę Wam zdrowych, pogodnych też, 
wesołych świąt i najszczęśliwszego nowego roku. Dziękuję. 
 
Dziękuję Państwu Radnym, Pani Burmistrz i Panu Burmistrzowi, wszystkim uczestnikom 
dzisiejszej sesji, życzę spokojnych, radosnych i pełnych życzliwości Świąt Bożego Narodzenia. 
Zamykam VII sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu. (godz. 16:16) 
 
 
Protokołowała:                                                                                    Przewodnicząca Rady:      
 
    
Marzena Skupień                Aneta Kuszmar 


